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Делът на българското 
свинско месо на пазара е 
близо 30%. Останалото е 
внос от Западна европа. Ос-
новни вносители на свинско 
у нас са испания, Франция, 
Германия и Белгия. тези 
данни огласи председателят 

на Асоциацията на промиш-
леното свиневъдство вен-
цислав славов. според него 
това не се отразява добре на 
българския пазар, а родното 
месо е далеч по-качествено 
от вносното.

Проблемите се отразиха 

и на крайната цена на свин-
ското месо, което за период 
между 6 и 9 месеца е пос-
къпнало с близо 40%, съоб-
щи славов. въпреки това, 
според него, то остава един 
от най-евтините продукти 
на витрината в магазините. 

той напомни, че в един мо-
мент през миналата година 
доматите и краставиците са 
били по-скъпи от свинско-
то. не се очаква ново пос-
къпване през тази година, 
прогнозира славов.

Смешни 
вопли

Още Области Обявиха грипна епидемия

само 30% от свинското 
на пазара е българско
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Още четири области обявиха грипна епидемия, а една излезе от нея 
- Бургас. С повишена заболеваемост са Ловеч, Пазарджик, Пловдив и 
Габрово, като в последните две учениците остават на училище.

поред последните изявления на 
служебния финансов министър Росица 
велкова “целта ни за членство в евро-
зоната остава 1 януари 2024 година”. 
През последните дни отвсякъде се чу-
ват притеснения, че България може да 
не влезе в еврозоната през 2024 г. въ-
преки че си изчакахме чакането в “ча-
калнята” и по правилата след година и 
малко трябва да плащаме с евро, това 
едва ли ще стане. Защото страната вече 
не отговаря на основните икономиче-
ски критерии за влизането в еврозоната 
- ниски инфлация, бюджетен дефицит 
и държавен дълг. 

През октомври миналата година 
Джефри нилсен от новосформирания 
тогава експертен икономически съвет 
към правителството призна, че в “нача-
лото на смяната на българския лев ще 
има малко покачване на цените”. случ-
ващото се в последната държава, при-
ела еврото - Хърватия, е доказателство 
за това. Заради подобни признания ин-
формацията, че 60 на сто от българите 
не приемат еврото, вече не е новина. 
такава е нагласата на обществото от 
години. въпросът е защо са толкова 
устойчиви негативните нагласи срещу 
еврото.

Отговорът е елементарен - защото 
обществото получава разнопосочни 
сигнали за него и у хората се насажда 
основателен страх, че за пореден път 
ще загубят спестяванията си и ще обед-
неят. Затова и воплите на десните по-
литици, че ще закъснеем за еврото, са, 
меко казано, смехотворни.

С

Евгени ГАВРИЛОВ
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гришО бие 
на старта на 
„аустрелиън 
Оупън”
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127 гОдини 
библиОтечна
сбирка 
на нха

В автентичния си вид бяха възстановени графитите на подпорна стена на бул. 
“Христо Ботев” в близост до Аспаруховия мост във Варна. Рисунките изобразяват 
революционери, ханове и царе от Първото и Второто българско царство

вкадър

гърция 
пОдсилва 
границата 
с турция

снимкибта

никита михалкОв 
в писмО дО ес: 
страхувате се 
От истината

диана тОнОва:
управляващите дават 
заден за недОмислията 
в градския транспОрт
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"Общинският съвет на Кюстендил е взел решение да бъдат увеличени данъците за моторните 
превозни средства и за смет. Подобни решения не се взимат, когато има голяма инфлация и 
хората трудно свързват двата края", заяви народният представител от "БСП за България" 
Бойко Клечков на протест заради рязкото увеличение на местните данъци и такси

Семейство с две деца 
е идеалът за българина

Вероятно няма да се стигне до 
споразумение извън съда за изпла-

щане на обезщетения за разменени-

те в “Шейново” бебета. Това стана 
ясно от изявления на общински съ-

ветници. столичният общински съ-

вет е принципал на болницата и той 
трябва да вземе окончателното ре-

шение. според общински съветници 
обезщетенията ще бъдат определени 
след съдебно дело и едва след това 
ще бъдат отпуснати от бюджета на 
столичната община. 

“Това са едни от най-трудните 
случаи, когато трябва да се вземе 
решение по справедливост. В такива 
случаи компетентен е българският 
съд, който изяснява фактическата 
обстановка с множество разпити”, 
заяви заместник-шефът на здравната 
комисия в сОс и общински съвет-

ник от БсП Милка Христова, която 
е и юрист. според нея сОс няма та-

кава компетенция. 
“Ако претенцията бъде насочена 

към общинската болница, която след 

това се обърне към нас за одобрение 
и решение, взимане на такова ре-

шение без съдебна санкция няма да 
бъде законосъобразно. досегашната 
ни практика е да одобряваме търгов-

ските отношения на нашите друже-

ства, но когато приключи законовата 
процедура и е налице съдебна пре-

ценка. В такива случаи обикновено 
даваме съгласие с цел да се спести 
публичен ресурс - допълнителни 
разноски по изпълнителното произ-

водство”, коментира Христова.
Председателят на здравната ко-

мисия в сОс д-р Антон Койчев 
също заяви, че процедурата е ясно 
разписана, а човешкото страдание 
трудно може да бъде остойностено. 
според общинския съветник Яна 
Тодоранова първо трябва да мине 
цялата съдебна процедура, а след 
това да се вземе решение от сОс. 
Родителите на разменените бебета 
поискаха общо 600 000 лева обезще-

тение с предложение за доброволно 
решаване на спора.

Здравната система ежегод-

но губи по 360 милиона лева 
заради близо 1 милион здрав-

но неосигурени. Това каза доц. 
Любомир Киров, председател 
на националното сдружение 
на общопрактикуващите ле-

кари в България (нсОПЛБ), 
по време на кръгла маса за 
проблемите и възможните 
решения в първичната извън-

болнична медицинска помощ. 
По думите му през последните 
десет години броят на неоси-

гурените не се променя. 
От 2012 г. не се е променя-

ла таксата за посещение при 
личния лекар. Тя е 2,90 лв., но 
за децата не се заплаща, а не-

малко хора са освободени от 
нея или плащат по 1 лев, при-

помни лекарят.
доклад на “Евростат” по-

казва, че средствата за извън-

болнична помощ в България 
са пет пъти по-малко в срав-

нение с финансовия ресурс в 
другите европейски държави. 

немалко от общопрактику-

ващите лекари нямат меди-

цинска сестра или сътрудник 
заради липса на финансова 
възможност.

сред личните лекари в 
страната не повече от 13-14% 
са до 50-годишна възраст, каза 
д-р Иван Маджаров, предсе-

дател на Българския лекарски 
съюз. най-големият кадрови 
проблем е в северозападния 
район, където 48% от лека-

рите са над 55 г. най-много 

работещи общопрактикуващи 
лекари има в областите со-

фия, Пловдив и Варна, а най-
малко - в Разград, Търговище, 
смолян и Кърджали.

“съвсем скоро система-

та вероятно няма да може да 
се самоиздържа”, каза още 
д-р Маджаров и посочи, че 
предстои криза с невиждани 
в близкото минало размери, 
изразяваща се в силно огра-

ничен достъп до медицинска 
помощ. Той посочи, че в стра-

ната работят 3990 общопрак-

тикуващи лекари. Въпреки че 
са недостатъчни, те все пак са 
с 329 повече от миналата го-

дина. 
Интересен акцент по вре-

ме на дискусията бе, че по-

литиците ще трябва да вземат 
решения, които са вземали 
предшествениците им преди 
20 години - да закриват бол-

ници. За този период броят 
им се е увеличил от 149 до 
над 3500.

360 млн. лева губи годишно 
здравеопазването от неосигурени 
Само13настоотличнителекарисапод50години

Исковете за разменените бебета 
вероятно ще минат през съда

семейство с две деца е идеалът за българите. двудетният модел 
остава най-предпочитаният от хората в репродуктивна възраст у нас. 
И през 2021 г. преобладаващата част от мъжете и жените смятат, че 
семейството трябва да има две деца - 63,3%. Този дял обаче е значи-

телно по-нисък в сравнение с 2011 г., когато процентът е надвишавал 
75, сочат данни на нсИ. семейството е най-добре да има три деца, 
смята приблизително всеки пети българин. Едва 7,9 на сто от хората 
са на мнение, че семейство с едно дете е идеално. Многодетният мо-

дел на семейство с четири и повече деца е приоритет едва за 2% от 
хората, съобщават от нсИ.

Промяната в репродуктивния идеал на мъжете и жените в Бъл-

гария през последните 20 години е в позитивна посока - все пове-

че искат три деца, все по-малко - едно. сред по-ниско образованите 
лица по-големи са дяловете на тези, за които репродуктивният идеал 
е многодетно семейство. За тях е нормално децата да са над четири. 
Репродуктивните идеали на ромите много по-често включват три, че-

тири и повече деца в сравнение с останалите етноси.
Проучването потвърждава тенденцията от  последните години на 

непрекъснато отлагане на раждане на първо дете, като през 2021 г. 
средната възраст на жените е 27,5 години. 

Идеалите и намеренията на хората много често се разминават 
от фактическия брой деца в семействата. сред всички лица в репро-

дуктивна възраст само около половината са достигнали до идеала за 
семейство с две деца. същата тенденция я има и при желанието и 
действителното раждане на три деца. 

  �
Аида ОВАНЕС

Предложените изменения в Закона за 
трудовата миграция и трудовата мобилност 
не са разисквани в Тристранката, стана ясно 
по време на обсъждането на проекта на вто-

ро четене в социалната комисия в нс. 
според икономическия съветник на КТ 

“Подкрепа” Ваня Григорова намаляването 
на трудовия договор от 12 на 6 месеца “не 
показва стремеж за задържане на работника 
у нас, а стремеж за отваряне на български-

те врати към Западна Европа”. Трябва да се 
опитаме по-скоро да задържим българските 
висококвалифицирани работници, катего-

рична бе Григорова. Тя критикува възмож-

ността, която законът ще даде, човек да се 
смята за висококвалифициран “въз основа 
на случаен документ, издаден от бивш или 
настоящ работодател”. По думите й по 
този начин се “подценява образованието и 
професионалния опит на българските ви-

сококвалифицирани специалисти и се дава 
широка възможност за внос на какви да е 
работници” от трети страни. От синдиката 
не одобряват и намалението на възнаграж-

дението на работници от трети страни от 1,5 
на 1,3 от средната брутна заплата за страна-

та за 12 месеца преди сключването на тру-

довия договор. Щом са толкова търсени и 
висококвалифицирани, няма да е трудно на 
един работодател да плати 2500 лв. брутна 
заплата, коментира Григорова. 

Законопроектът е внесен от надежда 
Йорданова от дБ и цели улесняване на дос-

тъпа до българския пазар на труда на ви-

сококвалифицирани специалисти от трети 
страни извън Ес.

според народния представител от БсП 
Георги Гьоков вече е формирано мнозин-

ство за приемането на промените от ГЕРБ-
сдс, ПП и дБ. според деница сачева се 
бърза, защото е виден краткият живот на 
настоящия парламент, а и в следващите 
няколко години ще има недостиг на около  
150 000 висококвалифицирани кадри.

Синдикатите са с резерви  
за облекчения прием на 
работниците от трети страни

НСИ:
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"няма да бързаме с връщането на 
мандата, но това ще зависи от разго-

ворите с другите партии. Консултира-

ме се с юристи. няма срок в Консти-

туцията за излъчване на премиер. ако 
на първите срещи няма диалог, няма 
да бавим процеса", заяви зам.-предсе-

дателят на народното събрание и на 
бсП Кристиан Вигенин в тв разговор.

"не може да си позволим още ня-

колко месеца безвремие, трябва да 
има компромиси. По време на разго-

ворите трябва да разберем има ли ис-

крено желание да търсим съгласие за 
създаване на правителство и ако има, 
да уточним кои са политиките, за-

коните, действията, които трябва да 
предприеме редовното правителство. 
да видим какъв хоризонт бихме му 
дали и дали ще се търси вариант за 
по-дългосрочен кабинет или по-крат-

косрочен с ясна програма. Трябва и 
да обсъдим кабинетът да бъде преди 
всичко експертен, в който да няма 

политически фигури, или в него да 
участват хора от партиите, които за-

стават зад него. Това обаче означава 
един по-сериозен ангажимент", обяс-

ни Вигенин. разглеждаме мандата не 
като мандат на бсП, а на целия пар-

ламент, който има последен шанс да 
създаде правителство, уточни той.

"с третия мандат ще променим 
подхода, ще видим дали има неща, 
които могат да ни обединят, за да ра-

ботим за българите, а чак след това 

ще видим кои ще са "червените ли-

нии". Ще търсим консенсусна и обе-

диняваща фигура за премиер", заяви 
депутатът от бсП деян дечев в тв 
участие. "на днешното заседание на 
националния съвет ще вземем реше-

ние какво ще правим. на пленума ще 
бъде обсъдена и организацията на за-

седанието на 50-ия конгрес на бсП 
- приемане на документите, ориен-

тировъчната програма и регламент", 
съобщи той.

"има шанс за прави-

телство с третия мандат 
и този шанс трябва да 
бъде използван. Това, 
което зависи от бсП, ще 
бъде направено", заяви 
народният представител 
от "бсП за българия" 
проф. румен гечев в 
тв интервю. Той изра-

зи увереност, че бързо 
ще се премине към ли-

дерска среща, за която 
голяма част от другите 
партии са казали, че ще 
се отзоват. "Там отго-

ворността вече не е само 
на бсП. ние сме меди-

атор и ще използваме 
нашия политически 
опит да посредничим 
между различните пар-

тии, както сме правили 
неведнъж в предходната 
управленска коалиция", 
подчерта проф. гечев.

"Предсрочни избори 
означава до лятото да 
нямаме правителство, 
да не се приемат зако-

ни, включително тези, 
които са ни нужни, за да 
получим финансиране 

по Плана за възстановя-

ване и устойчивост. Ще 
предстоят трудни вре-

мена пред българия", 
предупреди той.

"наличието на раз-

личия между партиите 
не означава, че не мо-

жем да решим пробле-

ми, които са в хоризонт 
до една година или до 
местните избори, да 
приемем законите, ко-

ито са приели другите 
страни членки на Ес. 
намираме се в ситуация 
на политическа рецесия, 
обхванала почти поло-

вината страни от Ес. 
Както те се опитват да 
намерят решения, така 
трябва и ние. има въ-

проси, по които полити-

ческите различия не са 
толкова фатални", обяс-

ни проф. гечев. според 
него ситуацията в мо-

мента е "сега или нико-

га" - или сега ще се със-

тави правителство, или 
страната е обречена на 
политическа криза поне 
до средата на годината.

Народният представител от "БСП за България" Веска Ненчева участва в тържествата 
по случай 145-ата годишнина от учредяването на Първия изборен градски съвет 
в Карлово, сформиран след Освобождението. Тя поднесе цветя пред паметната 
плоча на Васил Караиванов - първи братовчед и сподвижник на Васил Левски 
и пръв председател на самостоятелно общинско управление

"Третият мандат е отго-

ворност към обществото, ко-

ето категорично даде заявка, 
че иска стабилно управление 
и край на спиралата от избо-

ри", заяви зам.-председателят 
на бсП и депутат от левица-

та атанас Зафиров в тв ефир. 
според него третият мандат 
е кризисен и обикновено се 
връчва на партията, която има 
най-голям шанс да предложи 
работещо решение. доказа-

хме и в този парламент, и в 
предишните, че сме партията, 
която успява да намери диалог 
с всички, уточни Зафиров.

"Очакваме националният 
съвет да ни даде мандат за 

разговор с всички полити-

чески сили, и то на лидер-

ска среща - нещо, което не 
е правено скоро. ако на нея 
видим, че има нагласа в пар-

тийните лидери за диалог и 
търсенето на решения, след-

ващата стъпка е да започнем 
разговори по политики и по 
персонален състав", поясни 
Зафиров. По думите му бсП 
ще изведе на преден план 
обединяващите приоритети. 
Зафиров даде пример с при-

емането на бюджета за 2023 
г. "Това е изключително се-

риозен въпрос, тъй като при 
16,9% инфлация работим с 
бюджета от миналата годи-

на. друга такава тема е Шен-

ген. има още законодателни 
промени, които трябва да се 
направят, за да сме сигурни, 
ще този път няма да има от-

стъпление", посочи Зафиров. 
Той призна, че е умерен оп-

тимист за съставяне на ре-

довно правителство.
"Третият мандат е шанс за 

нормалното развитие на бъл-

гария и е редно политически-

те лидери да направят усилие 
да има редовно управление", 
заяви членът на иб на бсП и 
депутат от левицата борислав 
гуцанов в тв предаване. През 
последните 2 години имаме 
7 месеца редовен кабинет 

и близо година и половина 
служебни кабинети, това не 
доведе до нищо добро, ко-

ментира той.
бсП ще положи всички 

усилия да състави редовен ка-

бинет, увери гуцанов. "Тряб-

ва да проведем разговори с 
всички парламентарно пред-

ставени партии. Задължител-

но да има и лидерска среща, 
на която всеки председател 
да поеме своята отговорност 
- иска ли страната да има ре-

довен кабинет или отиваме на 
избори. редно е всеки лидер 
да направи усилие да се стиг-

не до редовно управление", 
коментира гуцанов. 

Той подчерта, че третият 
мандат не е единствено от-

говорност на бсП. "не може 
само бсП да е тази, която да 
надмогне егото си. национал-

ните приоритети, развитието 
на страната, всяко семейство 
е много по-важно от вътреш-

нопартийното виждане на 
която и да е партия", посочи 
гуцанов. според него, ако 
се състави кабинет на наци-

оналното съгласие, трябва 
всяка партия да участва в 
него. "Трябва да подходим с 
отговорност към държавата, 
към икономиката и към вся-

ко българско семейство", ка-

тегоричен е гуцанов.

АтАнАсЗАфиров:

Хората очакват стабилност
и край на изборната спирала
редноеполитическителидериданаправятусилие
даимаредовноправителство,заявиБориславГуцанов

Проф.руменГечев:

Има шанс за кабинет 

БСП няма да бърза с връщането на мандата
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Първа копка за реконструк-
ция на поредния подетап от 
водопроводната мрежа в Пав-
ликени направиха кметът инж. 
Емануил Манолов, зам.-об-
ластният управител на Велико 
Търново станислав николов и 
представителят на дружество-
то изпълнител инж. любомир 
Шербетов. строителните дей-
ности ще се извършват по ул. 
"атанас Хаджиславчев". 

средствата са 539 850 лв. и 
са предоставени с решение на 
Мс за отпускане на допълни-
телни трансфери. голяма част 
от водопроводната мрежа на  
Павликени беше реконстру-
ирана при изпълнението на 
първия етап. неподменената 
част от ВиК мрежата е оста-
ряла и амортизирана, поради 
което често възникват аварии 
и загубите на вода за битово-
питейни нужди са големи.

"По отношение на ВиК 

сектора Павликени изпреварва 
значително повечето градове 
от нашия калибър с пречист-
ване на отпадните води, със 
70% подменена канализация, 
с над 70% подменена водо-
проводна мрежа. Това са двата 
най-важни приоритета - ре-
конструкцията на уличната и 
пътната инфраструктура и на 
ВиК инфраструктурата. Целта 
е да осигурим на нашите съ-
граждани комфорт, сигурност, 
безопасност и добри условия 
за живеене", заяви инж. Ема-
нуил Манолов. 

срокът за изпълнение на 
строителството по настоящия 
подетап е 270 календарни дни. 
Това е вторият значим инфра-
структурен обект, който за-
почва от началото на годината 
в Павликени. Преди дни бе на-
правена първа копка от реха-
билитацията на улица "георги 
Кирков".

Повече родени деца са регистрира-
ни по постоянен адрес и по-малко са 
починалите жители на община "Тун-
джа" през 2022 г. Това стана ясно след 
приемане на регистрите по гражданско 
състояние от 44-те населени места. 
Кметът георги георгиев съобщи, че 
през миналата година  родените с по-
стоянен адрес в общината са 199, дока-
то година по-рано са били 193. От тях 
103 са момчета, а 96 - момичета. роде-
ните деца в чужбина с пресъздадени 
актовете за раждане в общината са 31, 
с 10 повече спрямо 2021 г.

Починалите с постоянен адрес в об-
щина "Тунджа" през 2022 г. са 546, кое-
то е с 53 по-малко спрямо предходната. 

увеличени са и сключените бра-
кове - 67, докато през 2021 г. са били 
63. В чужбина са сключени 8 брака на 
граждани на общината.

По данни на граО в края на 2022 
г. жителите на общината по постоянен 
адрес са 20 287, което е със 152 по-мал-
ко спрямо 2021 г.

русе праща най-добрите 
студенти във Висшето во-
енноморско училище "н. Й. 
Вапцаров", стана ясно от ду-
мите на ректора на учебното 
заведение флотилен адмирал 
проф. боян Медникаров, кой-
то представи в крайдунавския 
град специалностите и при-
ема във ВВМу. В събитието 
участва и зам.-кметът на русе 
Енчо Енчев, който изрази 
увереност, че и през следва-
щата учебна година голяма 
част от завършващите Про-
фесионалната гимназия по 
речно корабостроене и кора-
боплаване ще продължат сво-
ето образование във висшето 
учебно заведение. 

Освен на класическите 
морски специалности, през 
последните години в учеб-
ното заведение се обръща 
голямо внимание на високите 
технологии като киберопе-
рации и мехатроника. Една 
от най-големите гордости на 
университета е съвместният 
проект за подготовка на лека-

ри за армията. специалността 
"военен лекар" е сформирана 
в резултат на тристранното 
сътрудничество между ВМа, 
ВВМу и Медицинския уни-
верситет във Варна. 20 сту-
денти годишно посещават 
курсове без такси за обуче-
ние, тъй като разходите се 

поемат от Министерството на 
отбраната. имат и гарантира-
на реализация като военен ле-
кар с договор за 10 години.

В края на шестгодишно-
то обучение абсолвентите 
си тръгват с 2 дипломи - ма-
гистър по медицина от Му 
и бакалавър по специалност 

"Организация и управление 
на военни формирования на 
тактическо ниво" от ВВМу. 
От следващата година ще 
бъде открита и специалност 
медицински сестри. Пред-
ставители на университета се 
срещнаха с ученици от 11 и 
12 клас от русенския регион.

Още три области - ловеч, Пазар-
джик и габрово, обявиха, че са в грип-
на епидемия. Така те станаха шест - 
ловеч, Пазарджик и габрово ще са в 
епидемия до 24 януари, стара Загора 
- до 23 януари, Шумен - до днес, а бур-
гас беше до вчера, като се очакваше 
решение дали тя да се удължи.

учебният процес е прекратен в пет 
области, а не във всичките шест, тъй като 
в габровско решението за грипна вакан-
ция е отложено за петък (20 януари).

В условия на грипна епидемия се 

спират плановите консултации на бре-
менни и на деца, профилактичните 
прегледи, задължителните имуниза-
ции и реимунизации в извънболнична-
та помощ. Временно се преустановяват 
и свижданията в болниците. Засилва се 
всекидневният филтър в детските заве-
дения, не се допускат на работа болни 
хора от персонала.

благоевградска област все още е 
далеч от грипната епидемия, съобщиха 
от рЗи. За изминалата седмица отчете-
ната заболеваемост за общината е 275 

на 10 000 души. В лечебните заведения 
в областта легловата база все още не е 
заета. не достигат болничните легла в 
гоце делчев. 

В Кюстендил заболеваемостта също 
е в норма за сезона, а в многопрофил-
ната болница в града ситуацията е под 
контрол.

По данни на МЗ общата заболева-
емост от грип и остри респираторни 
заболявания в страната от 2 до 8 яну-
ари е 124,44 на 10 000 души, седмица 
по-рано е била 53,32 на 10 000 души. 

Още в първата седмица на годината, 
с началото на работата на детски и 
учебни заведения, случаите на въздуш-
но-капкови инфекции се удвоиха. на 
9 януари е доказан първият за сезона 
грипен вирус тип б. 

рязък скок в броя на случаите на ва-
рицела у нас отчитат здравните власти. 
само за последната седмица заразени-
те са над 1000. бум на инфектираните е 
отчетен и в софия.

МЗ напомня, че препоръчително е 
спазването на мерки, като носене на 
защитна маска за лице, честа хигие-
на на ръце, спазването на физическа 
дистанция.

Кметът на Павликени направи първа копка на водопровод

Още три области обявиха 
грипна епидемия
ПървислучайнагрипБ,имаибумнаварицела

Община 
„Тунджа“ 
с повече деца 
и бракове

Русе праща най-добрите студенти
 във ВВМУ „Н. Й. Вапцаров“
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надали има сектор на ико-

номиката, който да не беше 
сериозно засегнат първо от 
пандемията, а после и от вой-

ната в украйна и последвалата 
инфлация. При свиневъдство-

то обаче проблемите са още 
по-назад във времето, а основ-

ният беше африканската чума 
по свинете, която принуди ня-

кои производители да преус-

тановят дейност. Въпреки това 
миналата година е била една 
от най-тежките за последните 
три десетилетия, казва Вен-

цислав славов, председател 
на асоциацията на промишле-

ното свиневъдство.
“имахме високи цени на фу-

ражите, тока, горивата и газа, 
а, от друга страна, изкупната 
цена е ниска. Това нанесе голе-

ми загуби на бранша в първите 
шест месеца миналата година. 
99% от продукцията, която из-

ползваме в нашето производ-

ство, се повиши с между 20 и 
200%”, коментира славов пред 
Бнр. много от свиневъдите са 
теглили големи оборотни кре-

дити, за да се справят с трудна-

та ситуация. държавата също е 
подкрепила сектора с различни 
помощи, поясни той.

Проблемите се отразиха и 

на крайната цена на свинското 
месо, което за период между 6 
и 9 месеца е поскъпнало с бли-

зо 40%. Въпреки това то остава 
един от най-евтините продукти 
в магазините, коментира сла-

вов и напомни, че в един мо-

мент през миналата година до-

матите и краставиците са били 
по-скъпи от свинското. не се 

очаква ново поскъпване през 
тази година. Венцислав славов 
очаква успокояване на цените.

делът на българското свин-

ско месо на пазара е близо 30%. 
останалото е внос от Западна 
Европа. основни вносители са 
испания, Франция, Германия 
и Белгия. според славов това 
не се отразява добре на бъл-

гарския пазар, но очаква, че в 
бъдеще делът на българското 
производство ще се увеличи. 
Той беше категоричен, че род-

ното месо е далеч по-качестве-

но от вносното.
“Българското месо достига 

по-бързо до крайния клиент и 
затова е по-свежо. можем да 
получим с около 10 ст. по-до-

бри цени от тези в Западна Ев-

ропа, тъй като вносното месо 
пристига у нас на 3-ти или 4-ти 
ден от клането, а българската 
пържола пристига на втория 
ден”, каза още председателят 
на асоциацията на промишле-

ното свиневъдство.
“Западноевропейските пре-

работватели реализират голям 
процент от продукцията си на 
техните пазари, където цената 
е доста по-висока от реализи-

раната в България. Повечето 
големи производители в Ев-

ропа са и нетни износители на 
месо и тази част от месата, ко-

ито не могат да се изконсуми-

рат при тях, заливат пазарите в 
източна Европа, в това число 
България, румъния и Гърция”, 
поясни славов.

има и още една съществена 
разлика между българското и 
вносното свинско месо, която 
прави родното по-качествено. 
“Вносното свинско месо от 
Западна Европа идва у нас па-

рено. Винаги, когато един труп 
мине през термична обработка, 
качествата на месото не са тол-

кова добри, отколкото от драно 
животно. Защото у нас се при-

лага технологията на дрането”, 
обясни Венцислав славов.

Въпреки инфлацията с по-

вече празненства и подаръци 
сме посрещнали новата 2023 
година. Това показва анализ 
на една от най-големите у нас 
агенции за пазарни проучва-

ния. Повече са българите, взе-

ли кредит, за да зарадват близ-

ките си.
“Празничната треска” през 

декември отмина, а изводът 
на експертите е, че сме били 
по-щедри в сравнение с пре-

дходните години, повлияни от 
пандемията. кризата и финан-

совите затруднения обаче все 
пак са оказали влияние. Пода-

ръци на кредит са купили 12% 
от анкетираните, докато преди 
две години те са били едва 3 
на сто. средства от личните 
си спестявания са използвали 
30% от запитаните.

силна коледа откъм по-

купки отчитат и търговците. 
“Тази година на Черния петък, 
за разлика от други години, 
беше по-слабо, но за сметка 
на това клиентите се раздадо-

ха доста сериозно по време на 
коледното пазаруване. мина-

лата не беше от най-силните, 
все пак бяхме във времето на 
пандемия, но в сравнение с 
2019-а имаме някъде между 20 
и 30% ръст”, коментира Вен-

цислав николов от Българска 
ритейл асоциация.

само 3 на сто от българите 
са решили да не подаряват ни-

какви подаръци, показва про-

учването. Така коледа остава 
най-важният празник в кален-

дара ни, казват експертите, 
дори с риск да задлъжнеем. 
“ако през 2020 година около 

3% от анкетираните от нас са 
разчитали на външна помощ - 
кредити, кредитни карти - сега 
това са четири пъти повече. 
Хората, които могат да заде-

лят от заплата, също спадат 
като брой”, обясни директо-

рът на компанията за пазарни 
проучвания, провела анкетата, 
даньо димитров.

данните показват, че по 
традиция най-доволни са оста-

нали децата. 40 на сто от по-

харчените пари покрай праз-

ниците са били за тях.

Газовият сектор настоява бързо да се одобрят 
компенсации за потребителите на регулиран пазар 
- малките фирми, топлофикациите и домакинства-

та. В момента те са единствените, които не получа-

ват подкрепа от държавата, твърдят в обща пози-

ция Българска асоциация природен газ, Българска 
газова асоциация и асоциация на търговците и 
производителите на природен газ и водород. Тя е 
адресирана до министерския съвет, министъра на 
енергетиката, кЕВр и омбудсмана.

Представителите на газовата индустрия на-

стояват министърът на енергетиката да предложи 
на министерския съвет програми за подпомага-

не, които да гарантират пълното компенсиране 
на разликата между действащата регулирана 
цена на газа (179,33 лева на мегаватчас) и 100 
лева на мегаватчас. от бранша са на мнение, че 
след като вече е приета държавна намеса в сек-

тора, то тя трябва да е “справедливо насочена 
към цялото общество”.

СнимкаБнР

Само 30% от свинското 
на пазара е българско
За9месецаценатамуескочилас40%,несеочаквановопоскъпване

12% от българите са теглили 
заем за подаръци

сделките с имоти в софия нараснаха с над 30% през послед-

ното тримесечие на 2022 г. в сравнение с предните три месеца, 
показват данни на агенцията по вписванията. През периода от 
октомври до декември в столицата са регистрирани 9668 сделки с 
имоти, при 7402 продажби през предходното тримесечие. По пра-

вило последното тримесечие на годината е най-доброто за пазара 
на имоти и 2022 г. не прави изключение.

регистрираните покупки на къщи и апартаменти от октомври 
до декември в цялата страна са 67 362, показват данни на аген-

цията по вписванията. Това е ръст със 7,85% спрямо предходното 
тримесечие. а спрямо първото тримесечие на годината ръстът на 
реализираните сделки е с 3,8%. сключени са повече сделки с имо-

ти както в повечето големи градове на страната, така и в редица 
по-малки населени места. редица хора в по-малките градове също 
купуват имоти, защото искат да живеят в по-хубав дом или да ин-

вестират парите си и да ги предпазят от инфлацията.
общо в шестте най-големи града в страната - софия, Пловдив, Ва-

рна, Бургас, русе и стара Загора, регистрираните продажби на имоти 
през последното тримесечие на миналата година са 23 562. Това е с 
16,3% повече спрямо предходното тримесечие. от тези шест града 
най-голям е ръстът на сделките в софия. на второ място е Пловдив, 
където увеличението на продажбите е с 14,12%, а на трето място е 
Варна с ръст от 12,7% спрямо предходното тримесечие. В стара За-

гора също има ръст на сделките, но в Бургас и русе има спад.

30% ръст на сделките 
с имоти в София

Газовият сектор иска държавна 
подкрепа за битовите потребители
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амбициозна страте-
гия за развитие на бъл-
гарската енергетика с 
30-годишен хоризонт - до 
2053 година, представи 
служебният енергиен ми-
нистър росен Христов на 
специално организиран за 
целта форум.

"В сектора на ядрената 
енергетика се предвижда 
строителството на 4 нови 
блока - два на площадка-
та в Белене и още два в 
аЕЦ "козлодуй". Тяхната 
обща мощност трябва да 
бъде 4 000 мегавата.  на-
шите идеи се основават 
на съществуващото вече 
ноухау у нас и интереса от 
чуждестранни инвестито-
ри", коментира Христов. 

стратегията придвиж-
да на максималното удъл-
жаване на живота на ТЕЦ-

овете и то не в режим на 
очакване на неизбежна 
гибел, а напротив - разви-
тие до 2030 година. след 
това ще се върви към по-
етапно извеждане от екс-
плоатация на мощностите 
с цел постигането на ев-
ропейските изисквания за 
декарбонизация, като съ-
щевременно се осигурява 
друга работа на всички 
заети в бранша, коменти-
ра още министърът.

документът поставя 
акцент и на възобновяеми-
те енергийни източници. 
към 2030 година трябва в 
микса да бъдат включени 
7 гигавата слънчеви и 2 
гигавата вятърни мощно-
сти, като техният обем би 
трябвало да се увеличии 
съответно на 12 и 4 гига-
вата към 2050 година. 

"съобразяваме се оба-
че с географските особе-
ности на България. много 
от тази земя е плодородна, 
която трябва да се полз-
ва за други нужди, не за 
фотоволтаици", подчерта 

Христов.
служебният кабинет 

възражда и идеята за 
ВЕЦ-ове по българското 
поречие на река дунав, 
чиито корени са още от 
времето на социализма. 

"има силен потенциал 
за изграждане на водно-
електрически централи. 
Водим и разговори с ру-
мъния за изграждане на 
две такива  мощности по 
река дунав. Това е може 
би най-изгодната иконо-
мически инвестиция, тъй 
като освен електроцен-
трали, това се явяват и 
коридори за сухопътния и 
ЖП транспорт, ще помог-
нат и за корабоплаването, 
както и напояването. Те са 
изключително важни и за 
стабилността на водата от 
гледна точка на сигурнос-
тта на аЕЦ "козлодуй", 
тъй като това лято поради 
екстремното засушаване 
нивото на водата падна 
до минимум и бяхме на 
прага да спрем централа-
та заради затруднения с 

охлаждането", обясни ви-
зията си шефът на енерго-
ведомството.

общо се планира 
увеличаването на водно-
електрически мощности 
с 870 мегавата до 2030 
година и 1270 до 2050 го-
дина. активно ще се ра-
боти и за разширяването 
на ПаВЕЦ Чаира, както 
и изграждане на други по-
добни мощности в размер 
на 1 гигават. Проучват се 
и иновативни технологии 
за съхранение на енергия 
в земните недра под фор-
мата на сгъстен въздух. 
освен това - работи се по 
изграждането на 600 ме-
гавата батерии за съхра-
нение на енергия, разви-
тие на електропреносната 
мрежа и дигитализация 
на сектора 

рискът правителствата на 
Европейския съюз да не могат да 
изразходват най-големия пакет 
от помощи в историята си нара-
ства, тъй като страните се борят 
да спазват сроковете, наложени 
от Брюксел. За това признават 
официални представители от че-
тири европейски държави пред 
"ройтерс". Те искат да се започ-
нат преговори за предоговаряне 
на плановете за възстановяване 
и устойчивост. Това се случва 
по-малко от две години след 
одобрението им. 

"ако не бъдат използвани 
всички средства, това ще навреди 
на репутацията на Ес", смята ма-
нуел идалго, старши сътрудник 
в Центъра за икономическа по-
литика Esade, базиран в мадрид 
мозъчен тръст. крайният срок, 
до който трябва да са направени 

всички инвестиции и реформи, 
част от националните планове, е 
август 2026 г. а следпандемич-
ния план за възстановяване е в 
размер на 724 млрд. евро.

Въпросът за удължаването 
на този срок ще бъде труден, 
тъй като изисква единодушие от 
27-те членки на блока, което ще 
изисква одобрение от парламен-
та на всяка страна, включително 
унгария и Полша, които вече са 
в конфликт с Ес и може да из-
ползват подкрепата си като лост. 
Ес замрази средствата, предназ-
начени за унгария и Полша.

Без удължаване на сроковете 
обаче ще е трудно - държавите 
вече изостават. Въпреки че ос-
новните етапи и цели трябва да 
бъдат постигнати до август 2026 
г., 70% от безвъзмездните сред-
ства и заемите трябва да са били 

отпуснати до миналата година, а 
останалите - до 2023 г. По дан-
ни на Европейския съюз обаче 
действителната сума, поета до 
момента, е около 20%. сред от-
личниците са испания, италия, 
Франция и Хърватия, които мо-
гат да се похвалят с изплатени 
между 30 и 50% от средствата по 
националните си планове.

Получателите на средствата 
казват, че нарастващите цени на 
суровините, причинени от вой-
ната в украйна, и затрудненията 
във веригата на доставки са за-
бавили изпълнението на проек-
тите за възстановяване. румъния 
и Португалия са двете страни, 
които настояват най-много за 
удължаване на крайния срок след 
2026 г., а испания и други източ-
ноевропейски страни подкрепят 
техните искания, съобщава из-

точник, запознат с преговорите. 
По-силен тласък на идеята 

може да бъде даден през втора-
та половина на 2023 г., когато 
испания ще поеме председател-
ството на Европейския съюз.

България също изостава с 
изпълнението на своя план, като 
над десет законопроекта, които 
могат да отключат второто пла-
щане за страната, чакат в парла-
мента и съществува реална хи-
потеза те да не бъдат приети от 
настоящия парламент. Това би 

означавало забавяне от графика 
с поне няколко месеца, а зада-
чата, която депутатите дадоха 
на служебното правителство за 
предоговаряне на въглеродните 
ангажименти на България може 
допълнително да забави про-
греса на страната по механизма. 
иначе към България вече офи-
циално бяха отправени няколко 
призива от страна на Европей-
ската комисия за забързване с 
оставащата работа по Плана за 
възстановяване.

Европейската комисия 
има за цел страните от Ес 
да започнат съвместно да 
купуват газ "доста преди 
лятото", каза заместник-
председателят на Ек ма-
рош Шефчович. мярката е 
опит да се помогне на стра-
ните да презаредят храни-
лищата си и да избегнат 
криза в доставките през 
следващата зима.

след първата среща на 
представители на страните 
от Европейския съюз за ко-
ординиране на планираните 
покупки, Шефчович каза, че 

е призовал държавите член-
ки бързо да се ангажират с 
пазарните играчи в своите 
страни, за да оценят обе-
мите газ, които ще закупят 
съвместно. Ек цели да пуб-
ликува съвкупното търсене, 
за да привлече продавачи в 
началото на пролетта, заяви 
еврокомисарят.

междувременно в по-
следните дни цената на 
природния газ в Европа 
се срина. котировките на 
нидерландската борса TFT 
пробиха ново дъно и пад-
наха до 55 евро за мегават-

час в понеделник.  
"Германия откри втори 

терминал за втечнен газ и 
цената на газа в Европа от-
ново се срина. същото се 
случи и преди месец, кога-
то Германия откри първия 
си терминал за втечнен газ. 
същото се случи и преди 
това, когато нидерландия 
откри терминал за втеч-
нен газ близо до Германия. 
Трябва да ги докараме поне 
до 10, а защо не и 15, за да 
забравим за енергийната 
криза", коментира иконо-
мистът Георги ангелов.

средната годишна доходност на 
универсалните пенсионни фондове за 
периода 2021-2022 г. е минус 3,47%, по-
казват данни на комисията за финансов 
надзор (кФн). В тези фондове са осигу-
рени всички работещи граждани, роде-
ни след края на 1959 г.

осем от опериращите в страната 
универсални пенсионни фондове са с 
отрицателна доходност за последните 
две години, а само един от тях постига 
положителна доходност от 1% годишно. 
от кФн обявяват годишна доходност 
за период от две години, за да изчистят 
временни спадове заради борсови кри-
зи. но сега за целия период 2021-2022 г. 
доходността на универсалните фондове 

е отрицателна.
малко по-добри са резултатите на 

доброволните пенсионни фондове, в 
които хора се осигуряват по желание 
за трета пенсия. Тяхната средна го-
дишна доходност за периода 2021-2022 
г. също е отрицателна - минус 1,69%. 
но четири от доброволните фондове 
има положителна доходност, която за 
различните дружества е от 1,05% до 
5,56%. Пет от доброволните фондове 
са с отрицателна доходност от минус 
0,41% до минус 4,32%.

В универсалните пенсионни фон-
дове са осигурени над 3,9 млн. души, а 
осигурените в доброволни пенсионни 
фондове са 644,5 хил. души.

ЕнЕргийнастратЕгия:

Нови 4 ядрени реактора 
и ВЕЦ-ове на Дунав 
МиналатагодинааЕЦ„Козлодуй”билапредспиране

сниМКаБта

Енергийният министър Росен Христов

И други искат предоговаряне 
на плановете за устойчивост

ЕК: Съвместните покупки 
на газ тръгват преди лятото

Частните пенсионни фондове 
с отрицателна доходност
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накратко

Осем души бяха простреляни на събитието за Деня на Мартин Лутър Кинг във Форт Пиърс, Флорида. 
Един е в много тежко състояние. Властите не съобщават дали има заподозрени и установен ли е мотивът

снимкибта

“Гърция засилва охрана-

та на сухопътната граница с 
турция с още 400 граничари 
в областта Еврос”, съобщи 
министърът за гражданска-

та защита такис теодори-

какос. Според него усилено 
се изгражда продължението 
на граничната ограда, която 
“практически не може да се 
премине”. 

През настоящата година 
ще се изградят нови 35 ки-

лометра ограда, която ще 

бъде с дължина 140 км. до-

сега са изградени 27,5 км, 
по данни на в. “Катимери-

ни”.
От началото на тази 

година ежедневно 300 не-

легални мигранти са на-

правили опит да преминат 
границата от турска страна. 
Полицията е арестувала 24 
трафиканти. Министърът 
призова турция да спре да 
използва мигрантите, като 
умишлено ги изпраща към 

Гърция, защото страната 
охранява външна европей-

ска граница и няма да до-

пусне влизане дори на един 
нелегален мигрант.а

в същото време турската 
брегова охрана в Мугла, ок-

ръг датча, спаси група от 47 
нелегални мигранти, които 
бедствали в Егейско море. 
Със салове и надуваеми лод-

ки мигрантите се опитали да 
достигнат до гръцкия бряг, 
но били отблъснати в откри-

то море от гръцката брегова 
охрана, съобщи “Милиет”. 
турската брегова охрана из-

прати катер по сигнал за бед-

стващи хола в открито море. 
Мигранти били предадени в 
миграционния център в град 
ула за дейности по репатри-

ране. турция често обвиня-

ва гръцката брегова охрана, 
че незаконно изтласква ми-

гранти обратно към турски 
води. Гърция отхвърля тези 
твърдения.

Гърция подсилва
границата с Турция
Дветестранивзаимносеобвиняват
визползванетонамигрантитееднасрещудруга

Необичайно ниски температури 
отчетоха метеоролозите в Северна 
Испания. Студеното време ще се 
задържи и през следващите дни. 
Във Великобритания се очаква 
термометърът да падне до минус 
10 градуса по Целзий. Има 
вероятност за сняг в Лондон 
и обилни дъждове в цялата страна

в Полша има разногласия в управляващата коалиция “Обе-

динена десница” между доминиращата в правителството пар-

тия “Право и справедливост” и правосъдния министър Збигнев 
Жобро, лидер на “Солидарна Полша” - по-малкия евроскепти-

чен съюзник в коалицията, предаде Бта. разногласията зася-

гат финансовата страна от Плана за възстановяване, предложен 
от ЕС и приет от Полша. два вестника публикуваха писмо на 
Жобро до президента анджей дуда, в което той настоява, че 
всъщност става дума за “скрит, много скъп заем, даден от Ев-

ропейския съюз, който ще трябва да връщаме на ЕС в пълен 
размер заедно с голяма лихва”. дължимите на Полша 36 млрд. 
евро съгласно плана “ще ни струват най-малко 300 млрд. злоти 
(64 млрд. евро), а според някои изчисления сумата ще достигне 
500 млрд. злоти (107 млрд. евро)”, заяви Жобро.

Правителственият говорител Пьотър Мюлер призна за 
разногласията, но изрази несъгласие с оценката на министър 
Жобро.

Разногласия в Полша по
Плана за възстановяване

Швеция и Финландия 
трябва да депортират или 
екстрадират около 130 “теро-

ристи” в турция, преди тур-

ският парламент да одобри 
кандидатурите им за член-

ство в натО, заяви турският 
президент реджеп Ердоган, 
цитиран от медиите. “ако 
вие не предадете вашите те-

рористи на нас, ние не можем 
да прокараме ратификацията 
на кандидатурите за членство 

в натО през парламента по 
никакъв начин”, каза Ердо-

ган.
Президентският говори-

тел ибрахим Калън заяви в 
събота, че времето за ратифи-

кация от турския парламент 
изтича преди президентските 
и парламентарни избори през 
май. Шведският премиер 
улф Кристершон опонира, че 
страната му е в “добра пози-

ция”.

турският външен ми-

нистър Мевлют Чавушоглу 
обвини СаЩ, че нарушават 
съблюдавания от тях баланс 
между турция и Гърция в 
полза на атина, предаде ана-

долската агенция. Повод за 
оценката му е решението на 
държавния департамент да 
поиска от Конгреса поетапен 
преглед на сделката с анкара, 
която трябва да купи нови из-
требители Ф-16 и комплекти 

за модернизация. в медиите 
обаче циркулират съобщения 
за предоставянето на Ф-35 
на Гърция. По този повод 
Чавушоглу заяви: “Балансът 
в отношенията между тур-

ция и Гърция започна да се 
влошава. в Кипър балансът 
между турската и гръцката 
част започна да се влошава. 
Съюзник като СаЩ трябва 
да обърне внимание на този 
баланс.”

Анкара иска от Швеция 130 „терористи”

русия поднови артилерийския обстрел в донбас, където са ата-

кувани 25 населени места в района на градовете Бахмут и авдеев-

ка. руските сили обстрелват и райони на градове Харков, Суми и 
Херсон.

назначените от русия власти заявиха, че Соледар е под техен 
контрол. Лидерът на днр денис Пушилин съобщи, че всички висо-

ки сгради в Маринка са прочистени, контролират се от руски войски 
и скоро градът ще бъде изцяло освободен от украинските части.

в Киев колапсът на енергосистемата може да се случи всеки 
момент заради руските обстрели и студеното време, заяви кметът 
виталий Кличко в интервю, цитирано от медиите. 

Между 90 и 100 украински военни пристигнаха в СаЩ за обу-

чение по използването на системите за ПрО “Пейтриът”, които ще 
бъдат доставени на Киев.

на Световния форум в давос украинският политик андрий Ер-

мак заяви, че над 9000 мирни граждани, включително 453 деца, са 
били убити в украйна от началото на руската операция.

Русия обстрелва
25 селища в Донбас

Шестима българи да са 
персона нон грата в РСМ

Северномакедонската “Левица” 
предлага шестима българи - десни 
политици, да бъдат обявени за пер-
сона нон грата и да получат забрана 
за влизане в страната като врагове 
на “македонския народ”. Във Фейс-
бук партията обвини в сервилност 
управляващите от СДСМ, както и 
албанската партия ДСИ.

Швеция подкрепя България 
и Румъния за Шенген

“Подкрепяме членството на 
България и Румъния в Шенген. Бал-
канските страни играят много ва-
жна роля за нас”, каза в ЕП швед-
ският премиер Улф Кристершон, 
чиято страна в момента председа-
телства ЕС. Той не отговори дали 
този въпрос е приоритет за швед-
ското председателство.

Борис Писториус е новият 
германски министър 
на отбраната

62-годишният социалдемократ 
Борис Писториус замести като 
министър на отбраната Кристи-
не Ламбрехт. Засилва се натискът 
върху Германия да се включи в т.нар. 
танкова коалиция за доставката на 
“Леопард” за Украйна.

Китай пред 
демографска криза

През 2022 г. населението на Ки-
тай е намаляло за първи път от 60 
години. Броят на ражданията е 9,56 
милиона, а на смъртните случаи 
- 10,41 милиона. От 2016 г. Китай 
сложи край на “политиката за едно 
дете”, наложена през 80-те години 
на XX в., а от 2021 г. позволява на 
двойките да имат до три деца.

Мексико забранява 
пушенето на 
обществено място

В Мексико вече е забранено пу-
шенето в хотели, плажове, паркове 
и всички обществени места. Бизне-
сът не може да рекламира или спон-
сорира тютюневи изделия. Същото 
важи и за електронните цигари.

Откриха семейство, 
застреляно в дома си 

Шест души, сред които 6-ме-
сечно бебе и 17-годишната му май-
ка, са застреляни в дома си в земе-
делски район в щата Калифорния. 
Има двама заподозрени, които не са 
заловени. Вероятният мотив е тър-
говия с наркотици.
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От политкоректни медии водопадно текат съд-
бовни условия не само за възможно, но и за необ-
ходимо правителство, без значение дали ще е тия 
седмици или след поредните избори. И ако засега пра-
вителството изглежда съмнително, нямало как да 
не стане по-нататък, постави ли за свои вътрешни 
цели съдебна реформа, борба с корупцията, План на 
възстановяване и развитие, а за външни - влизане в 
Шенген и еврозоната, пряка военна подкрепа на Ук-
райна и скъсване на зависимостта от Русия. Към тях 
се прибавят пикантни връзки и назначения, скандали 
с криптовалути, роднини по света и у нас, кулминира-
щи във видения за президентска република и коалиция 
за прогресивна промяна или - все тая - променлив про-
грес. Накрая се намесва електоратът, който нямало 
да прости не се ли постъпи отговорно.

В тия видения е непростимо недовиждането, че 
тоя електорат намалява при всеки следващ избор и 
прави съмнително както позоваването на него, така 
и това, че увеличаването на негласуващите няма 
толкова общо с намаляването на нацията, колкото 
с чезнещото доверие към т.нар. политическа класа 
и нейните представители. Това недоверие има пря-
ка връзка с гореспоменатите приоритети. Макар и 
важни за професионализираните се политици и тех-
ния антураж, те са далеч от всекидневието с не-
говите непосредствености: загриженост за работ-
ното място, цени на горива, електроенергия, стоки 
и услуги, данъци, пенсии, поддръжка и сигурност на 
собствеността, земята, здравеопазването, обра-
зованието, отдиха. От висините на брюкселските 
канцеларии и ай-ти офиси всичко това изглежда ако 
не дребнотемие, то поне изостаналост. Тя отпра-
щаща политическите видения и сравнения от края на 
XIX до края на XX век с характерните оплювания на 
социализма и тоталитарните режими, насилстве-
но модернизирали голяма част от света. На това се 
противопоставя рекламно измислена съвременност, 
че чак постмодерност, чийто Basic English позволя-
ва да се свързваме с най-далечни светове и народи, 
да пазаруваме, търгуваме и правим залагания с реал-
на и криптовалута, да обменяме рецепти дотам, че 
гледаемостта на изисканите кулинарни предавания 
да измества тая на просташките порноканали и за-
ложни спортове.  

В тоя глобален коктейл на съвременността по-
тъват двете неща, непреходни за човечеството във 
всички досегашни векове, вкл. и в сегашния, раждащ 
научни дърдорения дали сме в постмодернно диги-
тализирана глобализация, глобална постмодерна ди-
гитализация или дигитално глобализирана постмо-
дерност. Двете неща са дотам вечни, че са станали 
безинтересни и затова все по-рядко влизат в поли-
тическия, простете, дискурс. Не са само при класи-
ците от Аристотел до Маркс; откриват се още в 
пещерните рисунки. Първото е трудът, средствата 
за труда, условията на труда, възнаграждението 
за труда, научаването в труда, запазването му със 
здраве, отдих, благодарност към майките и в грижа 
за старите. Второто е мирът с всички необходими 
условия - от собствени средства за защита до пре-
говори със съюзници и противници в минали, сегашни 
и бъдещи войни. 

Архаичността на тия условия за съществуване 
сигурно ги прави безинтересни с оглед на важните 
цели, така ясни с днешните им нашенски олицетво-
рения от Шенген през Гешев до Радев. Но без съсре-
доточаване в тях не би имало нито смислено прави-
телство, нито връщане на хората към истинската 
политика, която ги е направила такива дори тогава, 
когато си въобразяват, че са аполитични и не ги ин-
тересуват вечните общи дела.

Политическа 
непреходност 

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

„Конескапаци”

Образователната ни 
система е необятно и 
плодородно поле за про-

блеми. Те никнат сами. 
Поредният фрапиращ 
пример е за учители, ко-

ито не насърчават децата 
да правят нищо допъл-

нително извън часовете. 
От една страна, препода-

вателите се оплакват как 
не могат да привлекат 
вниманието, как всичко 
е скучно на подраства-

щите, а, от друга - щом 
някой прояви желание 
да направи нещо и “из-

лезе от стадото”, веднага 
е “черната овца”. 

и ето го (поредния) 
омагьосан кръг. Хем се 
твърди, че днешните уче-

ници не умеят да анали-

зират, разсъждават, учат 
всичко наизуст за оцен-

ки, хем по никакъв начин 
не се стимулират да пока-

жат наученото на практи-

ка. В същото време “екс-

перти” се надпреварват 
да дават за пример други 
държави, където теори-

ята и практиката вървят 
ръка за ръка, дори втора-

та преобладава, а при нас 
било обратното.

Защо учителите са 
против, когато дете е из-

готвило проект по соб-

ствено желание и иска 
да го покаже пред класа? 
нали така се отпуска да 
говори пред аудитория 
- друг сериозен проблем 
сред подрастващите. не, 
насърчава се зазубряне 
на материал, възнаграж-

дава се с отлична оценка, 
преподавателят е дово-

лен, че е изпълнил пла-

на, и отказва да направи 
нещо допълнително.

Коментарът не е “по 
принцип”. Говоря за слу-

чай от столично училище. 
Третокласничка решава 
да изненада учителката 
си с презентация. Получа-

ва похвала с половин уста 
и обещание да я покаже 
“другата седмица, когато 
има време”. другата сед-

мица идва, преподавател-

ката си е изпяла урока, до 
края на часа има още мно-

го време и... учениците са 
оставени да правят, как-

вото искат. ученичката 
напомня за проекта си и, 
вместо благодарност, ра-

зочаровано чува: “Много 
си досадна, седни си!” 

Как това дете да има 
желание отново да поло-

жи труд вкъщи? Оставя-

ме настрана непедагоги-

ческия подход... система 
от “коне с капаци” не 
може да произведе дру-

го, освен следващо по-

коление “коне с капаци”. 
докога?

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

АНАТолИйсТАНКУлов

Наголтумбак...

само преди ден нси 
оповести инфлацията 
към декември, която, из-

числена на годишна база, 
показа втори пореден ме-

сец на средно поскъпване 
от 16,9%. явно успокоя-

ването на цените няма да 
се случи толкова бързо, 
колкото ни се иска. даже 
някои хранителни стоки 

продължават да “летят” 
нагоре. За миналата го-

дина нси отчита 23% 
поскъпване на основната 
потребителска кошница. 
От комисията по борси-

те и тържищата казват 
- около 30% на храните. 
синдикатите твърдо на-

стояват за поне 50% пос-

къпване. Финансовото 
положение на обикнове-

ните българи хич не е ро-

зово. на хората сметките 
им не излизат и започ-

наха да се лишават и от 
най-необходимото. Това 
подсказват данните за 
намаленото потребление 
на храни през последни-

те месеци. 
КОВид-кризата, не-

вижданият ръст на енер-

гоносителите и скокът в 
цените на всякакви стоки 

и услуги заради войната 
напълно притиснаха хо-

рата. Това е и причината 
за поредното набъбване 
на борчовете към фир-

мите за бързи кредити. 
но нищо в природата не 
се губи. същото е и с фи-

нансовите блага - докато 
огромната част от хора-

та е тотално финансово 
ошушкана, друга, много 
малка, натрупа сериозни 
пари. някои - милиони.

Така е не само в Бъл-

гария. но нас от години 
ни подреждат начело на 
срамната класация по 
неравенство. Че то се е 
задълбочило, показват и 
данните как повече род-

ни баровци са си купили 
ферарита, поршета, лам-

борджинита и всевъз-

можни други луксозни 

возила. То пък едни пъ-

тища у нас, ама нейсе... 
дали толкоз скъпи коли 
има със същата честота 
при един и същи брой 
население в Германия, 
например? но ние сме 
“на гол тумбак - чифте 
пищови”. наистина сме 
най-бедните в Европа, 
много хора са дори под 
границата на бедността, а 
около 30% са откровено 
мизерстващи. 

неравенствата се из-

мерват чрез т.нар. ин-

декс “джини”. и само 
подобряването на този 
показател ще покаже, че 
наистина се случва нещо 
положително с живота на 
хората в държавата Бъл-

гария. иначе потокът към 
Терминал 2 ще продължи 
да нараства.

  �
Мая ЙОВАНОВсКА
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атомните електроцентрали са най-
мощният, устойчив и невъглероден 
източник на електроенергия, с който 
разполага човечеството. Нищо ново, 
поне за знаещите. само 31 страни в 
света имат необходимия потенциал от 
знания, инфраструктура и природни 
дадености да използват атомна енер-
гия. също добре известно. 

България е една от тях и от повече от 
половин век използва атомната енергия 
за производство на ток, в медицината, 
селското стопанство и индустрията. из-
вестно за малцина. Половин век ние из-
ползваме руски ядрени технологии, тъй 
като след края на Втората световна война, 
геополитическото разделение на света ни 
нареди в групата на страните под поли-
тическото, икономическото и военното 
влияние на съветския съюз. само ссср 
и саЩ тогава имаха разработени ядрени 
технологии за военно, а впоследствие и 
гражданско приложение, и разпространи-
ха технологиите за мирно приложение в 
страните от сферата на влиянието си.

За България ядрената програма за-
почва с построяването на изследовател-
ския реактор ирТ-2000, а впоследствие 
и с реакторите ВВЕр-440 и ВВЕр-1000 
в козлодуй. Втората площадка за аЕЦ в 

Белене е готова за строеж и на практи-
ка след купуването на оборудване за два 
нови реактора от най-ново поколение, е 
реална част от програмата за използване 
на атомна енергия на страната. Незави-
симо от некомпетентните и спонсорира-
ни крясъци на зелени, евроатлантици и 
други антиядрени клакьори. Подобна се 
оказва ситуацията в Чехия и словакия, 
унгария, финландия, Литва, Беларус, 
украйна. руска ядрена технология се из-
ползва с успех и в китай, и в индия, а 
се строи в Египет, Турция и Бангладеш и 
поне още десет страни от африка, азия 
и Латинска америка с подписани спо-
годби за въвеждане в бъдеще.

Ние сме точно 
в ситуацията на Свети Петър 

който срещнал Христос, носейки кръ-
ста си към рим и го запитал - Quo 
Vadis? а исус му отвърнал, че се връ-
ща в рим, за да бъде разпънат отново 
на кръст. Не знам дали легендата е вяр-
на, но е факт, че е крайно време всички 
умни хора в нашата страна да посочат 
пътя за развитие на енергетиката ни с 
използване на всички предимства на 
мирния атом. крайно време е да поне-
сем кръста и да започнем да строим и в 
Белене, и в козлодуй, ако искаме деца-

та ни да живеят на светло и топло.
да диверсифицираш доставчиците 

на леки коли, сирене или кисело мляко е 
умно решение, особено когато пазарните 
механизми работят и конкуренцията из-
глажда опитите за узурпиране на пазара и 
изкривеното ценообразуване. В ядрената 
енергетика обаче не е така, особено когато 
не ние сме създали технологията, произве-
ли и построили атомната електроцентрала, 
горивото и резервните части. Всеки ядрен 
обект е свързан с проектанта, строителя и 
доставчика на гориво и услугите по безо-
пасност за целия жизнен цикъл - от чер-
тежа на аЕЦ и условията на безопасна 
експлоатация на централата до преработ-
ването и окончателното безопасно склади-
ране на това, което остава като отпадък и 
подлежи на изолиране от биосферата.

България никога не е имала 

собствен ядрен горивен цикъл и винаги 
е била част от съветския, а след 1992 г., 
от руския горивен цикъл. През 1992 го-
дина недалновидно унищожихме произ-
водството на уран, който е стратегическа 
суровина, особено когато имаш атомна 
енергетика. сега само купуваме готови 
горивни касети, без въобще да имаме 
представа как се формира цената им и 
защо не можем да намерим друг произво-

дител, без да изменим проекта и оставим 
отговорността за безопасно поведение на 
горивото и без да можем да търсим ком-
пенсации в случай на авария. Можем само 
да завиждане на една абсолютно прохож-
даща в ядрената енергетика страна като 
обединените арабски емирства, която 
контролира изцяло горивния си цикъл - 
от закупуването на уран, през обогатява-
нето и производството на горивни касети, 
и използва всички пазарни механизми, за 
да получи най-изгодно икономическо и 
технологично предимство.

Какво направихме ние? 

Заменихме проектанта и производите-
ля на централата с друг потенциален и за-
интересован производител. Без да се зами-
слим - само по геополитически причини, 
с незавършен анализ на безопасността и 
с неясни предложения за ядрения горивен 
цикъл. как и по какъв начин ще осигурим 
услугите на институтите и организациите, 
проектирали и произвели атомните ре-
актори в козлодуй и в Белене, е отворен 
въпрос, но само с геополитика едва ли ще 
компенсираме знанието и опита.

и така, Quo vadis? и знаем ли накъ-
де отиваме?

Факти бг

румъния планира да уве-
личи дела на ядрената енергия 
в своя енергиен микс до 36% 
до 2031 г. Това съобщиха от 
министерството на енергети-
ката, след като правителство-
то одобри проектозакон, оп-
ределящ рамката за държавни 
гаранции за изграждането на 
два нови ядрени реактора.

Проектозаконът, който 
ще бъде внесен за одобрение 
в парламента, гласи, че 3-ти 
блок на аЕЦ "Черна вода" ще 
влезе в експлоатация в края 
на 2030 г., а 4-ти блок ще за-
работи през 2031 г., се казва в 
прессъобщение на енергийно-
то министерство, цирирано от 
Seenews. двата блока ще имат 
обща мощност от 1400 MW.

според министерство-
то чрез осъществяването на 
този проект, приносът на яд-

рената енергия в енергийната 
система ще нарасне от 20% 
на 36% и ще бъдат създадени 
нови работни места в ядре-
ния сектор.

румъния предприемa не-
обходимите стъпки за фи-
нансиране на изграждане-
то на двата реактора, но не 
само чрез предоставянето 
на държавни гаранции на 
финансистите на проекта. 
Миналия месец саЩ се ан-
гажираха да предоставят на 
румъния 2,87 милиарда евро 
финансиране за изграждане-
то на блокове 3 и 4.

През юни 2021 г. парламен-
тът на румъния ратифицира 
споразумение с правителство-
то на саЩ за модернизация 
на блок 1 на електроцентрала-
та и изграждането на блокове 
3 и 4. споразумението беше 

продписано през октомври 
2020 и беше на на стойност 8 
милиарда долара.

През ноември 2021 г. румън-
ската компания EnergoNuclear 
подписа договор с Candu 
Energy, като Candu ще предло-
жи инженерингови услуги за 
изготвянето и актуализирането 
на някои документи, необходи-
ми за рестартиране на проекта 
за изграждане на блокове 3 и 4 
в завод Черна вода.

Електроцентралата Черна 
вода е разположена в югоиз-
точна румъния и управлява 
два реактора от по 700 ме-
гавата всеки, които отгова-
рят на приблизително една 
пета от нуждите на страната 
от електроенергия. Минис-
терството на енергетика-
та притежава 82,49% дял в 
Nuclearelectrica.

Белгия постигна споразумение с френската енергийна компания 
Engie за удължаване на живота на два ядрени реактора с 10 години, 
съобщи премиерът на страната, с което се отменя плана за спиране на 
ядрената енергия през 2025 г. Войната в украйна промени енергий-
ната стратегия на страната, пише ройтерс.

реакторите Doel 4 и Tihange 3 - най-новият от седемте бел-
гийски реактора - трябваше да бъдат затворени през 2025 г., но 
ще бъдат рестартирани през ноември 2026 г. и ще продължат 
да работят 10 години. "двата ядрени реактора са от решаващо 
значение за гарантиране на нашата енергийна сигурност", каза 
белгийският премиер александър де кро на пресконференция 
след среща с членовете на кабинета.

Белгийският оператор на електрическа мрежа предупреди, че 
Белгия ще се изправи пред значителен недостиг през зимата на 2026 
до 2027 г. без ядрената енергия.

страната има шест работещи ядрени реактора с общ капацитет от 
около 5 гигавата, които генерират около половината от електроенер-
гията в страната, показват данните на световната ядрена асоциация. 
Doel 3, беше затворен миналата година, а останалите трябваше да 
затворят през 2025 г.

дори след продължаване на експлоатацията на Doel 4 и Tihange 3, 
които имат комбиниран капацитет от 2 GW и влязоха в експлоатация 
през 1985 г. - Белгия все още ще трябва да запълни потенциална праз-
нина в производството на електроенергия през следващите години.

*Авторът е директор  
на Института за управление  

на ядрените знания във виена

Белгия удължава живота 
на два реактора с 10 години

Pyмъния yдвoява дeлa нa 
атомната eнepгия до 2031 г.

Ядрена диверсификация 
или Quo vadis
Всекиядренобектесвързанспроектанта,строителяидоставчиканагориво
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„Червените линии“ са 
пряк път към нови избори

"Заявяваме отговорно пове-
дение и че ще направим всичко, 
което е по силите ни, така че да 
се търси политическо съгла-
сие по теми, които са важни за 
България, в опит да се състави 
редовно правителство." това 
заяви зам.-председателят на 
ПГ "БсП за България" Христо 
Проданов по Бнт.  

"на третия мандат трябва 
да се гледа не като мандат на 
мандатоносителя, а като ман-
дат на парламента. дали може 
парламентът да постигне съ-
гласие по национално важни 
теми. Ще се отнесем изклю-
чително отговорно към това 
да търсим това съгласие", до-
бави той.  

Проданов посочи, че в сря-
да националният съвет на БсП 
ще заседава, за да даде мандат 
за водене на преговори с дру-
гите политически сили. "Пред-
ложението, което ще дадем 
на националния съвет, е да се 

разговаря с всички партии. да 
видим кой с какви нагласи е и 
дали е възможно да се състави 
правителство. Ако не, отиваме 
на избори. страхувам се обаче, 
че след едни нови избори ще е 
още по-трудно", коментира со-
циалистът.  

той обясни и какво би 
означавало отиване на нови 
избори: "това означава, че 
Планът за възстановяване и 
устойчивост остава на заден 
план, което означава, че едно 
евро няма да влезе в Бълга-
рия. означава, че оставяме 
държавата с бюджета от 2022 
г. и редица други въпроси, 
които едно редовно прави-
телство трябва да решава."  

По мнението на Проданов 
най-честно би било първа-
та среща да е в общ формат - 
всички парламентарни партии 
да седнат на една маса.  "Ако 
критичен брой партии мислят 
като нас, че трябва да има пра-

вителство, започваме разговор 
по това, което ни събира, а не 
за това, което ни разделя", по-
сочи депутатът от левицата. и 
уточни, че детайли - дали пра-
вителството да е политическо 
или експертно, с какъв срок 
да работи и с какъв състав да 
е - ще се уточнят от всички, 
ако има воля да се продължат 
разговорите за съставяне на ка-
бинет. 

"който отиде на тази среща 
с "червени линии" - това е най-
прекият път към избори", под-
черта Христо Проданов. той 
изрази увереност, че всички 
партии имат неща в програми-
те си, по които може да се тър-
си съгласие. 

"Ако се състави кабинет, по 
никакъв начин не трябва да се 
определя като ляв или десен. 
това ще е кризисен кабинет, 
който да изведе държавата от 
кризите, в които е затънала", 
каза още Проданов. 

ХристоПроданов:

"решението на президента на кого 
да връчи третия мандат е на базата 
на анализ, а не по симпатии и пред-
положения. "БсП за България" и пре-
дишните пъти, когато й беше връчен 
мандатът, направи всичко възможно, 
за да се състави правителство. това 
обаче не е собствено желание, необ-
ходимо е и съгласието на останалите 

политически субекти. ние отново ще 
направим всичко възможно, защото 
е необходимо на България да има ре-
довен кабинет, особено в тези тежки 
времена на криза." това заяви членът 
на националния съвет на БсП Филип 
Попов в ефира на "Евронюз".

"националният съвет ще вземе 
решение в какви срокове, с кого и по 
какви теми да преговаряме. Ще подхо-
дим както и досега - отговорно и дър-
жавнически. Ще поставим на преден 
план националните приоритети - тези, 
които обединяват останалите полити-
чески субекти, и ще оставим встрани 
разделителните линии", посочи той. 

Попов определи третия мандат 
като кризисен и мандат на компроми-
са. "към момента не виждам дълбо-

ки разделителни линии с останалите 
партии по приоритетите, които ние 
заявихме - социална политика, обра-
зование, здравеопазване, икономика. 
Въпрос на национален приоритет е 
да се обединим около решаването на 
проблемите с безработицата, високи-
те цени, ниските доходи, инфлацията, 
бюджета. този мандат е в името на 
България", категоричен е той.

левицата ще бави мандата, докато 
има възможност за съставяне на пра-
вителство. "когато се види, че няма 
такава, няма защо да го задържаме. 
той беше забавен доста от страна на 
президента - повече от три месеца", 
обясни Попов.

"нека стартират преговорите. към 
настоящия момент има заявки от 

всички партии, че искат да бъде съста-
вено правителство, това е необходимо 
за България. ние сме управлявали с 
"Продължаваме промяната" и "демо-
кратична България", успяхме да наме-
рим допирни точки с тях, така че се 
надяваме и на тяхната подкрепа", каза 
още той.

според Попов третият мандат е 
възможност за БсП и отговорност за 
всички политически сили в народното 
събрание. "от наша страна, от страна 
на корнелия нинова, се прави всичко 
необходимо последователно, прозрач-
но и ясно за излизане от кризата, в ко-
ято се намира България, включително 
и политическата. това става чрез фор-
миране на редовен кабинет около на-
ционални приоритети", смята той.

ФилиППоПов:

Ще подходим както досега - 
отговорно и държавнически

“разумен срок, в който ще за-
държим третия мандат, означава 
докато намерим съгласие между 
политическите сили за съставяне 
на кабинет. това е последната въз-
можност в рамките на този парла-
мент и ние смятаме до последно 
да оползотворим всички възмож-
ности. Предстоят разговори с по-
литическите сили, очакваме ман-
дат от националния съвет.” това 
заяви народният представител от 
“БсП за България” иван иванов в 
ефира на “нова нюз”.

По думите му левицата ще 
подходи изключително отго-
ворно. “Ще поканим партиите 

на разговори. някакво експеди-
тивно бързане в тази ситуация 
не би било полезно. трябва да 
се обсъдят всички възможни 
политики, които биха могли да 
се реализират в рамките на 48-
ия парламент. Ще бъдем изклю-
чително диалогични, ще се тър-
сят всички възможни допирни 
точки за мнозинство. В проти-
вен случай отиваме на избори, 
което няма да донесе нищо до-
бро на България”, категоричен 
е той.

според иван иванов от реше-
нието на националния съвет ще 
стане ясно с кои партии левицата 

ще води преговори, но очакването 
е това да са всички парламентар-
но представени сили. “Ще търсим 
допирните точки, които да доведат 
до положителен резултат, какъвто 
беше прогнозиран при връчването 
на мандата”, посочи той.

“трябва да бъдем по-диало-
гични и БсП има опит в тази по-
сока”, заяви иванов и продължи: 
“В подобна ситуация трябва да 
бъдат поставяни по-малко “чер-
вени линии”. В крайна сметка 
решението дали ще има правител-
ство или ще отидем на избори е в 
ръцете на всички партии”, обясни 
социалистът.

иваниванов:

До последно ще търсим
възможности за кабинет
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Интервю  
на Нора СТОИЧКОВА,  
БСТВ

n Как стана така, че 
това решение за промени-

те в градския транспорт, 
което разбуни столица-

та, мина с подкрепата на 
един глас от общинските 
съветници на БСП в Со-

фия? Чий е този глас?
- не бих искала да анон-

сираме темата точно с 
този проблем, защото това 
на практика ще омалова-
жи цялата дейност, която 
извърши групата на БсП 
във връзка с тази наредба. 
ние от ден първи, в който 
започнаха консултациите, 
до ден последен, в който 
се прие решението, апе-
лирахме, че това е една 
необмислена реформа. Че 
тя ще рефлектира само и 
единствено върху джоба 
на гражданите, че това е 
скрит прийом за пореден 
път да се вдигне цената на 
билетчетата, което в со-
фия е регулярно. но този 
път постъпиха по най-аро-
гантния начин в сравнение 
с предишните ситуации. И 
тук не става дума само за 
жителите на софия, а и за 
гражданите на България, 
тъй като столицата е най-
посещаваният град. 

в тази връзка направи-
хме и изявление в народ-
ното събрание заедно с де-
путатите социалисти, като 
анонсирахме, че ще внесем 
в много спешен порядък 
доклад, за да изменим тази 
част от предложените нор-
ми, която се оказва, че е в 
ущърб на софиянци. И да 
поискаме одит на сметната 
палата за Центъра за град-
ска мобилност. 

Колегата, който гласува 
“за” тази реформа, е Кало-
ян Паргов. Предполагам, 
че е имал своите мотиви. 
вероятно ще можете да ги 
разберете от него. 

n Не Ви карам да ко-

ментирате поведение-

то на друг човек, но сте 
права. Групата на БСП 
положи всички усилия, за 
да може хората да бъдат 
предупредени какво пред-

стои... За нас, потреби-

телите, е изключително 
неудобно да се валидираме 
с картите в което и пре-

возно средство да влезем. 
Подкрепа за това изрази 

и Борис Бонев, който ина-

че минава за голям борец 
против корупцията в об-

щината... 
- в същото време коле-

гите от ГерБ взеха да да-
ват заден, както се казва, и 
да твърдят: “ама ние също 
не го обмислихме добре”. 
Говоря конкретно за месеч-
ната карта за една линия. 
виждам тук два проблема. 
единият - от страна на само-
надеяността и на г-н Бонев, 
и на колегите от ГерБ, ко-
ито определят себе си като 
новия дигитален цивилиза-
ционен избор. нас ни уп-
рекват, че сме аналогови... 
винаги, когато стане някой 
гаф с участието на ГерБ, 
виновен е някой друг. това 
е максима. така и за тези 
нелепости, които се предло-
жиха, включително валиди-
рането. аз имам понякога 
проблем с комуникацията, 
тъй като се чувствам все 
едно съм учила някакво 
различно право от това, ко-
ето други колеги от ГерБ са 
учили. За тях валидирането 
е способ за застраховане 
на пътника. това е правен 
нонсенс. самият превозен 
документ е този, който носи 
застрахователната сила. 

Между другото, те из-
плюха “камъчето” - от 
ЦГМ казаха, че това ще им 
помогне да определят чес-
тотата на пътникопотока, 
от една страна, и, от дру-
га - кое превозно средство 
колко често се използва. 
но вече узряха, че това не 
е законосъобразно и че не 
се приема от софиянци. 
Мисля, че няма да има про-
блем тази глоба (при липса 

на валидация) да бъде от-
менена, както и за едноме-
сечната линия.

ние от БсП единстве-
ни настоявахме да остане 
картата за един месец, тъй 
като на практика градският 
транспорт се използва от 
хората изключително пра-
гматично - да отидеш до 
работа, до болницата, до 
детската градина... Коле-
гата Бонев казва, че било 
нерентабилно.

n Кое е нерентабил-

но?
- едномесечната карта 

за една линия била нерен-
табилна за ЦГМ. Пак без 
никакъв анализ...

n Защо ние, потреби-

телите, да нямаме избор, 
г-жо Тонова? За една ли-

ния, за всички линии, за де-

сет дни... Защо направиха 
всичко това с цел вдигане 
на цената, а накрая изка-

раха и нас виновни, и ще 
ни глобяват?

- Моментът е много удо-
бен, нищо, че идват местни-
те избори наесен и смятат, 
че ще забравим. От април 
ще видите как отново ще 
потекат едни реки от благо-
дат. Ще ви дам пример.

Преди нова година 
ГерБ вкараха 4-5 доклада 
под благовидния претекст, 
че ще се развиват някакви 
социални дейности и с ко-
ито бяха дадени общински 
имоти за ползване от нПО. 

n Кои са тези НПО?
- едната част бяха свър-

зани със заболяването 
синдром на даун, друга - с 
жени с онкозаболявания, 
трета - за оказване психо-
логическа помощ на такива 

хора. този бум в края на де-
кември го отдавам на това, 
че започва предизборната 
кампания. това нещо оба-
че ще се забрави. Ще дойде 
лятото и, както забравихме, 
че билетчето беше 1,20, по-
сле 1,60, ще се сетим, че е 
2 лева. 

n Има ли шанс да се 
отмени тази валидация?

- не само валидацията. 
Мисля, че ще върнат и кар-
тата за една линия месечно. 
Билетчето най-вероятно ще 
остане 2 лева.

n Защо не успяха да се 
справят с разходите за 
градския транспорт? Как-

во толкова наду цената, 
освен разходите за тока?

- техните оправдания са 
едни и същи от години. сега 
цената на тока беше бонус 
като оправдание, преди 2 
години беше КОвИд-19...

n Но нали получават 
от държавата компенса-

ции? Тя им плати мили-

арди... И продължават да 
получават компенсации, 
но въпреки това вдигат 
цените на билета. Защо?

- Когато има една нере-
формирана система, в коя-
то непрекъснато от едната 
страна наливаш, от другата 
изливаш...

n Но те ни ограбват.
- ЦГМ е дъвка от годи-

ни и никой не може да се 
справи с това дружество. 
то е създадено, за да може 
да реинвестира в инфра-
структура. но единствено-
то, което прави, е да бъде 
касичка на управляващите. 
всички знаем това. Има пе-
риоди, в които ЦГМ е на 
загуба. 

n Те са за прокурор...
- всяко едно от тези об-

щински дружества е яма. 
Затова поискахме и одит за 
ЦГМ.

n Въведоха зоните - 
синя и зелена, защото 
трябвало да се изграж-

дат нови паркинги. Къде 
са тези паркинги? А сега 
тези сини зони се прости-

рат далеч...
- ние винаги сме гласу-

вали против разширяването 
на зоните, тъй като за нас 
това е изключително пали-
ативно действие. единстве-
ният способ, за да може да 
се реши проблемът с пар-
кирането в софия, е стро-
ителството на паркинги. 
в “надежда”, “връбница” 
пуснаха 1-2 паркинга, но 
за сметка на това в момен-
та е бумът на жилищното 
строителство - учредяване 
право на строеж с обезще-
тяване на общината. Обла-
годетелстват се най-вече 
лицата, които строят. 

n Какви са перспекти-

вите и приоритетите на 
групата на БСП в общи-

ната?
- За нас отново тема но-

мер едно е бюджетът, който 
е изключително концентри-
ран, неравномерно разпре-
делен. От години говорим 
за софия на различни ско-
рости и го виждаме. децен-
трализацията на парите за 
кметовете е изключително 
важно, увеличаване про-
центите за здравеопазване 
и образование - също...

Ще посоча и още един 
пример - с вносители от 
ГерБ, по проект, приет 2012-
2013 г. за ремонт на Борисо-
вата градина. тъй като не са 
успели поради обжалване 
да го реализират, в момента 
предлагат този проект да се 
трансформира в проект за 
озеленяване на междубло-
кови пространства в някол-
ко квартала. И, забележете 
кои са те: “Красна поляна”, 
“Илинден”, “сердика”, “на-
дежда”, “връбница” и “въз-
раждане” - 10 млн. лева. а 
“Лозенец”, “Изгрев” и “сре-
дец”, върху които се намира 
Борисовата градина, не са в 
този план. И никой от съ-
ветниците не реагира. реак-
циите са по-силни в социал-
ните мрежи. ето това са 10 
милиона за избори. Оттук 
нататък ще гледаме такива 
сцени непрекъснато - март, 
април ще започнем да гла-
суваме доклади, които ще 
пълнят черната хазна.

ДианаТонова:

Управляващите дават 
заден за недомислията 
в градския транспорт 
ЦГМидругиобщинскифирмисачерникасичкинаГЕРБ,
казваобщинскатасъветничкаотБСПвСоС
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Отворено писмо до членовете 
на Съвета на Европейския съюз от 
народния артист на Русия, герой на 
труда на Русия, кинорежисьор Ни-

кита Михалков

аз, Михалков никита сергеевич, 
филмов режисьор, сценарист, проду-
цент, носител на “Оскар”, два Златни 
лъва на филмовия фестивал във Вене-
ция, Гран при на филмовия фестивал 
в Кан и много други награди, пиша 
това писмо, само за да подчертая, че 
не съм политик, не съм чиновник и не 
съм държавен служител. аз съм руски 
творец, представител на древен руски 
род и затова смятам за необходимо да 
кажа следното относно включването 
ми в санкционния списък на ес:

Първо, моля да не възприемате 
писмото ми като опит да се измъкна 
от обявените ми санкции, защото тези 
санкции ми бяха обявени от хора, на 
чиито думи или действия не може да 
се вярва. достатъчно е да си припом-
ним признанието на бившия канцлер 
на Германия г-жа Меркел, бившия 
президент на украйна Порошен-
ко и бившия президент на Франция 
Оланд, че всички многогодишни пре-
говори, свързани със споразуменията 
от Минск, са били цинична лъжа с 
цел печелене на време и насаждане 
на прекрасната земя на украйна на 
нечовешка русофобия и жесток на-
цизъм. или си спомнете как цивили-
зованият свят подкрепи забраната на 
киевския режим руски граждани на 

украйна да говорят и мислят на род-
ния си руски език. и освен това, пре-
зирайки устните обещания, дадени 
на ръководството на съветския съюз 
наТО да не се разширява на изток, 
да не обгражда нашата страна, която 
изпълни всички споразумения за на-
маляване на въоръженията, включи-
телно изтеглянето на нашите войски 
от източна европа, разрушаването 
на Берлинската стена, почти пълното 
унищожаване на националния воен-
но-промишлен комплекс и така ната-
тък, доведоха наТО близо до грани-
ците на моята страна.

но аз не искам да обсъждам това. 
То е твърде очевидно не само за мен, 
но и за вас, и затова всичко, което пра-
вите, е последователно продължение 
на всеобщата лъжа и северноатланти-
ческата експанзия. аз говоря за нещо 
друго.

Вие, които се смятате за цивилизо-
вано демократично общество, обявя-
вате санкции на човек, който изразява 
личното си мнение в собствената си 
страна, в своята родина, на своя на-
род, на своя език.

В продължение на 11 години водя 
предаването “Бесогон” по канала 
“россия-24” и през всичките 11 годи-
ни никога не съм променил гледната 
си точка по нито един от ключовите 
въпроси, които поставих. само през 
миналата година 16 предавания са 
гледани от 229 милиона зрители.

наистина ли не разбирате, че само 
тази цифра потвърждава, че това, за 

което говорим в нашите предавания, 
вълнува огромното мнозинство от хо-
рата, живеещи в русия.

Без да знаете какво говорите, ме 
обявявате за пропагандатор на Кре-
мъл. но за справка, ако ви интересу-
ва: не получавам нито стотинка нито 
от канала, нито от държавата и правя 
предаването за своя сметка. Освен 
това, за “чистотата на експеримента”, 
моето предаване не се прекъсва от ре-
клама, която, повярвайте ми, с такъв 
брой гледания може да се превърне в 
източник на сериозен доход за мен. 

Моето предаване не е 
цензурирано от никого 

В понеделник то се включва в про-
грамата за петък сутринта, а каналът 
получава нашия “Бесогон” едва в 
четвъртък късно вечерта, без да знае 
нищо за предаването, освен името, 
следователно никой не може да по-
влияе на неговото съдържание.

Мога да предположа, че отноше-
нието ви към мен се е развило именно 
след гледането на моите предавания и 
именно защото те със своята правди-
вост и независимост помагат на хора-
та да разберат истината.

няма да скрия - това ме радва. 
но ако това е така, не може да не сте 
чули и видели колко пъти в “Бесогон” 
призовавах да събудите чувството си 
за истина и предлагах да погледнете 
с широко отворени очи децата, убити 
от киевския режим в донбас, изгоре-
ните в дома на профсъюзите в Одеса, 
разстреляните военнопленници, изте-
занията и униженията на мирното на-
селение - всичко, което е резултат от 
вашата измамна политика и предател-
ството на подписаните от вас Мински 
споразумения.

Вие ми налагате санкции, наред с 
други неща, заради подкрепата ми за 
предполагаемо невярното изявление 
на Кремъл за биологичните оръжия. 
но защо тогава не обявите санкции 
на г-жа нюланд, която публично при-

зна съществуването на биологични 
лаборатории в украйна, което беше 
доказано от документални кадри и 
документи, които показахме в нашата 
програма.

наричате обединението на Крим 
с русия анексия и не искате да при-
знаете, че след фашисткия преврат с 
атентат срещу президента янукович 
се подготвяше и щеше да се проведе 
кървава баня в Крим, не искате да по-
вярвате и признават, че повече от 90% 
от жителите на Крим са гласували без 
нито един изстрел и насилие за връ-
щане към руската федерация.

Вие отричате нашето твърдение 
за събудения нацизъм в украйна и 
смирено приемате разрушаването на 
паметници на съветските войници, 
победили Германския райх, и преиме-
нуването на улици, кръстени на вели-
ки писатели, давайки им имената на 
Бандера, Шухевич и други съучастни-
ци на Хитлер, които само заради Во-
линското клане с убийството на стари 
хора, жени и деца, трябва да бъдат 
прокълнати завинаги.

не искам да се спирам на всички 
тези факти, защото вие сте видели 
всичко в моите предавания, иначе 
нямаше да ми обявите санкции. но 
вашата задача е да не виждате нищо 
от това. и най-важното - да не позво-
лявайте на другите да го видят - тези, 
които още не са заслепени от вашата 
пропаганда и които не изпълняват за-
дачите, поставени ви от Вашингтон.

Тази истина  
е страшна за вас 

само защото в периода от 1 януари до 
8 януари тази година повторенията 
на нашето предаване са гледани от 53 
милиона души. а това е населението 
на няколко страни от ес, които ми 
обявиха санкции, взети заедно.

В края на това писмо, искам да 
изразя благодарността си към вас за 
признанието на моята дейност, защо-
то по друг начин, освен с признание, 
не мога да си обясня страха ви от 
истината, която рано или късно ще 
прерасне в международен трибунал 
на онези страни и народи, които днес 
чакат нашата победа, но нямат нито 
силата, нито възможността да я изра-
зят открито. но забравяйте, че освен 
северозапад, има и Югоизток, както и 
африка и Латинска америка.

улисана от комфортния живот под 
американския ядрен чадър, цивилизо-
вана европа, която някога не чу Када-
фи и го уби, ще се събуди със стотици 
милиони очи на обикновени хора, ко-
ито ще се пробудят от мъглата и ще 
ви кажат “не” - силно и ясно, както ви 
казва нашият президент днес - един-
ственият от световните лидери, който 
стои на пътя на опустошителното цу-
нами на вашето лицемерие. но заедно 
с него това “не” ви го казва огромното 
мнозинство от народите на нашата ог-
ромна русия.

Прекрасно разбирам, че малцина 
от онези, до които е адресирано, ще 
узнаят за това мое писмо, но за мен 
беше по-важно да го напиша.

Чуйте нашето “не”, докато все още 
имате време.

Никита Михалков

Превод: Гласове

НикитаМихалковвписМодоЕс:

Страхувате се от истината 
Милионихоращесепробудятотмъглатаищевикажат„не”

На 16 декември Европейският съюз добави 141 души и 49 
юридически лица към черния си списък като част от деве-
тия пакет от санкции срещу Русия. В списъка попадна ру-
ският режисьор Никита Михалков, заедно с някои членове на 
руското правителство, както и водещите Борис Корчевни-
ков и Марина Ким, певеца Григорий Лепс и блогъра Дмитрий 
Пучков. Режисьорът, актьор и председател на Съюза на 
кинематографистите на Руската федерация Никита Михал-
ков написа отворено писмо до Съвета на Европейския съюз, 
публикувано в понеделник от “Российская газета”, Михалков 
упрекна “демократичното общество” на ЕС за налагането 
на санкции срещу руски гражданин, който изразява личното 
си мнение в собствената си страна.
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Клавирен концерт на Ивайло 
Василев в Институт Лист

СнимкаинСтитутЛиСт

Младият пианист Ивайло Васи-
лев ще изнесе концерт на 23 януари 
от 19 ч. в Институт Лист в София, 
ул. “Аксаков” 16, по случай Деня на 
унгарската култура (22 януари). Вхо-
дът е свободен, до запълване на мес-
тата в залата. В програмата: твор-
би от Жан-Филип Рамо, Фр. Шопен, 
Бела Барток, Ференц Лист, Йоханес 
Брамс. Ивайло Василев е роден през 
2007 г. в София. Прави първите си 
стъпки с пианото на 5 години със Зо-
рница Галева. От 2014 г. учи в НМУ 
“Л. Пипков” в класа на Емилия Ка-
нева, а от лятото на 2019-а продъл-
жава обучението си с проф. д-р Бо-
рислава Танева. Има над 20 награди 
от престижни международни кон-
курси. Две поредни години е лауреат 
на голямата награда на фондация 
“Димитър Бербатов” в категория 
“Изкуство” (2018 и 2019), два пъти 
е награждаван със специална грамо-
та от министъра на културата на 
България за високи творчески пости-
жения (2018 и 2019).

Творческа вечер на 
з.а. Сергей Бобров в РКИЦ

Събитие, част 
от програмата 
за честването на 
250-годишнината 
на Болшой театър, 
ще се състои на  
19 януари от 19 ч. в 
голямата кинозала 
на Руския култур-
но-информационен 
център в София, 
се казва в съобще-
ние до медиите от 
Софийското сдружение на прияте-
лите на Русия “Ал. Невски”. Мащаб-
ната програма започва тази година 
и ще се проведе в рамките на три 
години. Първата проява, реализи-
рана с подкрепата на посолството 
на Руската федерация, е творческа 
вечер на з.а. Сергей Бобров - въз-
питаник на н.а. Юрий Григорович, 
премиер-солист на Болшой театър, 
ръководител на Красноярския теа-
тър за опера и балет, а понастоя-
щем художествен ръководител на 
Варненския балет. Той ще разкаже 
за времето, през което е работил 
в Болшой театър, за творческите 
си търсения като артист и бале-
тен постановчик. В програмата ще 
вземат участие и младите балетни 
надежди от школата на Маша Или-
ева. Вход свободен.

АННАЯНЕВА,членнаНСнаБСП
ВАЛЕНТИНМИХОВ,бивш
президентнаБФСиПФЛ
НЕДЯЛКОЙОРДАНОВ,поет,драматург

натозиденсародени

накратко

СнимкаДОВарна

Един от най-ярките български джаз музиканти - ангел Забер-
ски-син, ще бъде гост-диригент на Биг бенда на Бнр в първия за 
2023 г. концерт - на 19 януари от 19 ч. в Първо студио на Бнр, 
научи дуМа от катя Василева, експерт комуникации на Бнр. 
Заедно с виртуозните си колеги той ще представи авторски-
те си пиеси “Anti Jazz”, “Shokolad Train”, “Brazzy People”, 
“Love and Passion”, “Nature Boy” и др., композирани и 
аранжирани специално за състава. на сцената заедно с 
тях като гост-солисти ще видим още две големи имена 
- тромпетиста Михаил Йосифов, с когото Заберски чес-
то работи, и кларинетиста Борислав Йоцов. 

ангел Заберски е композитор, съчетаващ традиция 
с усет за еволюция, надграждане, създадено от всеки-
дневната му работа - жонглирайки между живи участия 
и досег с музиканти и публика, преподавателската и 
менторската дейност, писането на музика за симфо-
нични оркестри, биг бенд, духови състави и поп 
и джаз вокалисти. сериозен е приносът му и към 
филмовата музика, класическите произведения и 
дори фолклора. дискографията на музиканта и 
творец е огромна и непрекъсната. През годините 
е създал и записал два албума за биг бенд, четири 

албума за трио, албуми за брас и октет. негови музикални съ-
мишленици са тромпетистите Михаил Йосифов и Мартин та-
шев, перкусионистът стоян янкулов, басистът Борис таслев, 
тромбонистът Велислав стоянов. специално за кларинети-

ста Боби Йоцов джазменът пише очарователната симфония 
“Фантазия” за кларинет и симфоничен оркестър. 

ангел Заберски е част от популярния проект на ндк 
“Четири рояла”, където заедно с едни от най-добрите 
пианисти на България (Живко Петров, иван янъков, 
Георги Черкин) “срещат” класиката с джаза. името му 
се свързва и със световни музиканти - тромпетиста рекс 

ричардсън, диригента Франсиско ноя, басиста крисчън 
Макбрайд, вокалистите Боби каркасес (куба), Монти 

айдъм, американската джаз икона Пати Ос-
тин за концерта “For Ella”, посветен на Ела 

Фицджералд.
ангел Заберски-син свири и с едни 

от най-популярните джаз изпълнители 
на нашата сцена - камелия тодорова, 
Хилда казасян, Васил Петров, певи-

ците от “сентиментъл суингърс” и 
много други.

изложбата “От страни-
ца на страница...”, посветена 
на 127 години Библиотечна 
сбирка на националната ху-
дожествена академия, се от-
крива на 19 януари в 18 ч. в 
галерия “академия” в нХа, 
ул. “Шипка” 1, софия, и може 
да се разгледа до 17 февруари, 
научи дуМа от диди спасо-
ва, експерт връзки с обществе-
ността на академията.

В интересното историче-
ско развитие и утвърждава-
нето на Художествената ака-
демия в софия своето място 
и заслуга има нейната биб-
лиотечна сбирка, събирана и 
опазвана в продължение на 
много десетилетия. По свое-
то съдържание тя се смята за 
най-старата библиотека с най-
богат специализиран фонд от 
литература за изобразително 
изкуство. Обръщайки поглед 
назад към началото на първо-
то висше училище за изкуства 
в България, установяваме с 
респект, че още тогава в него-
вия минималистичен модел е 
предвидено обособяване на 
библиотечна сбирка. а това е 
значима стъпка, която пряко 

допринася за реализиране на 
академичната мисия на ин-
ституцията през следващите 
десетилетия.

със своята 127-годишна 
история сбирката на Худо-
жествената академия от из-
дания по въпроси на изоб-
разителното изкуство днес 
стои достойно на българската 
информационна карта - от-
давна утвърдена като водеща 
информационна институция 
на пластическите изкуства в 
страната. По своята специфи-
ка е уникална, тъй като прите-
жава многотомни издания по 

история на изкуството, пове-
чето библиографска рядкост, 
и стотици изключително цен-
ни книги и албуми.

Експозицията “От стра-
ница на страница...” се фо-
кусира върху създаването на 
специализирана библиотечна 
сбирка и нейното развитие 
във времето. това е един все 
още слабо проучен процес, 
който обаче представлява 
съществена част от истори-
ята на образователната ин-
ституция. Експонирането на 
запазени архивни документи, 
фотографии и редки издания 

по изобразително изкуство е 
не просто връщане назад във 
времето, то е опит на кура-
торите да изяснят и редица 
неизвестни. Представят се 
значими етапи и аспекти - 
обособяването на библиоте-
чен фонд през 1896 г., органи-
зирането му като съвременна 
научна библиотека и обогатя-
ването му през годините, не-
говият принос за оформянето 
на Художествената академия 
като един от първите култур-
но-просветни центрове след 
Освобождението и първата 
половина на ХХ век.

Проектът е финансиран 
по Програмата за научната 
и художественотворческа-
та дейност на национална-
та художествена академия 
за 2022 г. Екип: д-р Милена 
Балчева-Божкова (ръководи-
тел на проекта и куратор на 
изложбата), доц. д-р ненко 
атанасов (куратор на излож-
бата и автор на знака, дизай-
на и оформлението), ст. преп. 
д-р росен тошев (фотограф), 
анелия Георгиева и лиляна 
иванова (проучване на биб-
лиотечния архив и селекция 
на изданията), силвия Ми-
лославова (редактор, корек-
тор, преводач).

Ангел Заберски ще дирижира Биг бенда 
на БНР в първия му концерт за годината

127 години Библиотечна
сбирка на НХА 
Визложбавгалерия„академия”
сапредставениархивнидокументи,
фотографиииредки,изключително
ценниизданияпоизобразителноизкуство

СнимкинациОнаЛна
хуДОжеСтВенаакаДемия

СнимкаБнр
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес четвъртък петък събота

променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд променливосдъжд

максимални максимални максимални максимални

православен
календар

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“ляваполитика”/п/

08.50парламентарностудио

11.00 парламентарно заседание

на народното събрание -

прякопредаване

14.00“нашиятследобедсБсТв”

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“Заисториятасвободно”

21.00“Контра”/п/

22.05 новини - централна еми-

сия/п/

22.30“Актуалноотденя”/п/

23.15 “За историята свободно”

/п/

00.15“нашиятследобедсБсТв”

/п/

01.15“ляваполитика”

02.10“студиоикономика”/п/

03.10“Шевица”

04.10“думатаеваша”/п/

05.10“Хубаваси,татковино”

05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/

06.50музикаленантракт

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

17
oC 17

oC 10
oC 10

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
симеониванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу с мария Андонова и
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърстоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 “Адаптация”-твфилм/2еп./
22.10 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/11епизод/(12)
23.00 посветаиунас
23.25 “повратна точка 2” - 10-се-

риентвфилм(16)
00.20 светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с мария Андонова и
стефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
култура с димитър стояно-
вич/п/

03.20 Туризъм.бг/п/
03.50 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.88

21.00премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.8

22.00“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.97

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.13

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.40Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

15.00“мъжко/женско”

15.50информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 време - информационна

програма

20.45 “примката на нестеров” -

сериал,еп.3

21.35“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.7

00.00подкаст.лаб

03.00 време - информационна

програма

03.45 “примката на нестеров” -

сериал,еп.3

Бъдете великодушни към 
недостатъци на околни-
те, но по-малко се доверя-
вайте на сляпо.

Подробностите оставе-
те за другите, пред вас 
стоят важни задачи, кои-
то не търпят отлагане. 

Новополучена информация 
в подходящ момент ще ви 
улесни. Бъдете последова-
телни в намеренията.

Отнасяйки се с повече 
внимание към собствени-
те си нужди, ще решите 
важен проблем.

Осъзнатото и решително 
поведение ще повлияе зна-
чително на професионал-
ното ви развитие.

Водени от разума и логи-
ката на нещата, ще успе-
ете да постигнете дело-
вите си намерения.

Успешно ще протичат 
деловите ви срещи и като 
резултат ще постигате 
изгодни споразумения. 

За нищо на света няма да 
се лишите от удоволст-
вието да видите мечтите 
си реализирани.

Динамично и емоционално 
ще протича денят. Изне-
надани ще останете от 
поведението на друг.

Контролирайки емоциите 
си, ще се съсредоточите 
върху работата, очаква 
ви успех.

Денят ще е успешен за 
всички представители на 
знака. Заложете на раци-
оналните хрумвания.

Въздържайте се от мне-
ние по въпроси, които не 
ви засягат. Така ще си 
спестите неприятности.

скръбнивести

въЗпоМенанИе
на 18 януари 2023 г. се навършват

17 години
без нашия скъп съпруг и баща

 

о.з. полк. кольо славов колев
(1934 - 2006)

летец-изпитател
     

Ти отлетя на далечен полет, но звездата ти 
продължава да свети в нашия дом с твоята любов 
голяма!

     да е светла паметта ти!

                Сем. Колеви, роднини 
                и всички приятели

въЗпоМенанИе
отбелязваме 100 години 

от рождението на 

проф. дфн костадИн попов

Философ, журналист и общественик. 
роден в с. воден, община Болярово.

доброволец в отечествената война (1944 - 1945).
автор на повече от 20 книги и стотици публикации.

да си спомним за него!
                                От семейството

Църквата почита на
18 януари св. атанасий
и кирил александрийски.
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Григор димитров (№28 в света) 
стартира с победа на “аустрелиън 
Оупън”, а Виктория Томова (№91) на-
бързо приключи.

Водещата ни ракета при мъжете 
мина успешно през руснака аслан Ка-
рацев (№82) с 7:6 (3), 7:5, 6:2. а при 
дамите софиянката беше разбита от 
настоящата олимпийска шампионка 
Белинда Бенчич (Швейц, №10) с 1:6, 
2:6. Така България остана само с един 
представител в първия за годината тур-
нир от Големия шлем.

Гришо се потруди доста, за да сломи 
неудобния съперник. срещата трябваше 
да се изиграе при рекордно висока тем-
пература в Мелбърн - 36 градуса. Пора-
ди тази причина организаторите спряха 
мачовете за няколко часа, за да пазят 
здравето на тенисистите.

Мачът на Гришо с Карацев започна 
доста бойко. двамата не допуснаха греш-
ки в първия сет и така се стигна до тай-
брек. Там българинът се наложи със 7:3.

Втората част също бе доста рав-

ностойна, но в 11-ия гейм хасковлията 
направи решителен пробив и след това 
поведе с 2:0.

два пробива в 5-ия и 7-ия гейм до-
несоха победата на Гришо с 6:2 в тре-
тия сет, а с това и в мача. Първата ни 
ракета завърши с 30 печеливши удара 
(15 от тях асове) при 12 непредизвика-
ни грешки (4 двойни).

Григор записа победа №31 в австра-
лия, а този мач ознаменува и рекордната 
му серия от поредни участия в турнири-
те от Големия шлем - 48 последователни 
присъствия в основната схема, което е 
повече от всеки друг активен тенисист.

Във II кръг димитров чака Ласло 
джере (сърб, №68), който отстрани Зизу 
Бергс (Бел, №130) с 6:4, 1:6, 6:4, 6:1.

Григор не се е изправял срещу този 
противник досега, а победителят ве-
роятно ще играе с 9-кратния шампион 
новак джокович (сърб, №5).

Томова въобще не успя да се про-
тивопостави на Бенчич. двубоят на 
“Маргарет Корт арена” продължи 68 

минути. Българката не можа да прес-
кочи първия кръг и от третия опит. на-
шата реално беше физически по-слаба 
от швейцарката.

Томова допусна три пробива в пър-
вия сет, a във втория загуби подаването 
си още два пъти. В последния гейм Вики 
отрази два мачбола, но при третия си 
опит Бенчич затвори срещата.

Голямата изненада във вторник сът-
вори сър анди Мъри (Вбр, №63). 35-
годишният шотландец победи в епичен 
петсетов мач Матео Беретини (ит, №14) 
с 6:3, 6:3, 4:6, 6:7 (6), 7:6 (10-6). двубоят 
продължи 4,54 часа. Това е първи успех 
за легендата над тенисист от топ 20 от 4 
години в Големия шлем. В последните 
години бившият №1 в света играе с из-
куствена тазобедрена става.

“Положих много усилия, за да мога 
да играя на кортове като този, като това 
се отплати тази вечер”, обяви Мъри 
след срещата на централния корт “род 
Лейвър”. Той има пет загубени финала 
в Мелбърн.

ивайло Чочев спечели вота за играч на полусе-
зона в ЦсКа 1948. Гласуването сред феновете се 
проведе в страницата на клуба във фейсбук. атаку-
ващият футболист обра категорично вота.

Чочев несъмнено е големият лидер на отбора до-
тук през кампанията. Полузащитникът продължава да 
оглавява убедително голмайсторската листа в пър-
венството с 14 попадения. Той води с четири 
пред втория и третия в подреждането Мати-
ас Тисера (Лудогорец) и антоан Бароан 
(Ботев Пд).

Бившият играч на италианския Па-
лермо изигра 17 двубоя в efbet Лига и 
2 за Купата на България през есента, 
в които записа общо 1688 минути, а 
към сметката си, освен 14-те гола, 
добави и 4 асистенции.

Общо Чочев има 68 мача с чер-
вената фланелка, 31 попадения и 8 
асистенции.

Черно море взе 
талантлив бразилец

Черно море подписа с талант-
ливия бразилец Матеус Машадо 
Ферейра. Нападателят е на 19 го-
дини, родом е от Порто Алегре и из-
раства в школата на местния гранд 
Гремио. Играе за юношеския тим на 
двукратния шампион на Бразилия 
и трикратен носител на Копа Ли-
бертадорес до края на 2021 г. След 
това той преминава в Национал Сао 
Пауло. За последно е бил част от 
отбора на Кор Факан в ОАЕ.

Четвърта загуба 
за Аоияма в Токио

Даниел Иванов-Аоияма допусна 
трета поредна и общо четвърта 
загуба на турнира по сумо в Токио. 
В X кръг българинът, който е с ранг 
“маегашира-10”, отстъпи пред 
“маегашира-6” Хокутофуджи, след 
като беше избутан от дохиото с 
техниката “йорикири”. Аоияма има 
и шест победи в японската столи-
ца. Борецът от Елхово ще излезе 
днес срещу “маегашира-16” Така-
рафуджи, който също е с 6 победи. 
Лидер в класирането с девет победи 
е “одзеки” Такакейшо.

ФуТБОЛ
по ДиемА спорТ 2
22.00 Кристъл Палас - 
Ман Юнайтед

по ринг
22.00 Килмарнък - Рейнджърс

по мАкс спорТ 3
16.45 Анкарагюджю - Бешикташ
21.00 Милан - Интер

по мАкс спорТ 1
ВОЛЕйБОЛ
19.00 Екзаджъбашъ - Марица Пд
21.00 Веро Волей Милано - Алба 
Блаж

по мАкс спорТ 2
ВОЛЕйБОЛ
19.00 Левски - Черноморец Бс

по евроспорТ 1
СНуКъР
15.15 и 20.55 “уърлд гран при”

ТЕНИС
2.00 “Аустрелиън оупън”

по евроспорТ 2
СКИ 
Зимна универсиада 
в Лейк Плесид
16.30 и 20.00 (слалом, мъже)

Гледайте

Снимкаchernomorepfc.bg

Матеус Машадо Ферейра

накратко

СнимкаБТа

Григор Димитров връща топката  
от бекхенд за победата  
над Аслан Карацев в Мелбърн

Гришо с победа, 
Вики пада

адскатажегаспрямачовете
на„аустрелиънОупън”

Чочев е №1 в Цска 1948
Левски допусна пълен обрат от шампиона 

на Кувейт в контрола. на базата на “сините” - 
“JA Sport & Shooting Center”, срещата с ал Ку-
вейт завърши 2:3. Попаденията вкараха Марин 
Петков (20) и уелтон (25). Малко след това Фи-

лип Кръстев уцели гредата на арабите. след 
това носителят на Купата на България 

допусна пълен обрат. Първо Келиан 
ван дер Каап (75) си вкара автогол, 
а али Хюсеин (82) изравни. В до-
бавеното време същият футболист 
донесе победата на домакините. 
В последните секунди младият 
александър Божилов (90+3) уда-
ри страничната греда. играчите 
на Мъри стоилов не можаха да 
запишат втори успех в контроли-
те, след като вчера доминираха 
със стартовия си състав. 

Левски падна от 
шампиона на кувейт


